

ສາທາລະນະລັດ ປະຊາທິປະໄຕ ປະຊາຊົນລາວ  
ສັນຕິພາບ ເອກະລາດ ປະຊາທິປະໄຕ ເອກະພາບ ວັດທະນາຖາວອນ

ພັກປະຊາຊົນປະຕິວັດລາວ  
ຄະນະເລຂາທິການສູນກາງພັກ

ເລກທີ 38 /ຄລສພ  
ນະຄອນຫລວງວຽງຈັນ, ວັນທີ 09 ມີນາ 2021

**ຄໍາສັ່ງ**  
**ວ່າດ້ວຍການຈັດຕັ້ງເຊື່ອມຊຶມ ແລະພັນຂະຫຍາຍ**  
**ມະຕິກອງປະຊຸມໃຫຍ່ ຜູ້ແທນທົ່ວປະເທດ ຄັ້ງທີ XI ຂອງພັກ**

ເຖິງ: ຄະນະພັກ ບັນດາກະຊວງ, ອົງການ, ຄະນະພັກ ນະຄອນຫລວງວຽງຈັນ ແລະ  
ບັນດາແຂວງ ໃນທົ່ວປະເທດ.

- ອົງຕາມມະຕິກອງປະຊຸມໃຫຍ່ຜູ້ແທນທົ່ວປະເທດ ຄັ້ງທີ XI ຂອງພັກ.
- ອົງຕາມມະຕິກອງປະຊຸມຄົບຄະນະບໍລິຫານງານສູນກາງພັກ ຄັ້ງທີ 2 ສະໄໝທີ XI ກ່ຽວກັບການຈັດຕັ້ງເຊື່ອມຊຶມ ແລະພັນຂະຫຍາຍ ມະຕິກອງປະຊຸມໃຫຍ່ຜູ້ແທນທົ່ວປະເທດຄັ້ງທີ XI ຂອງພັກ.

ເພື່ອເຮັດໃຫ້ມະຕິກອງປະຊຸມໃຫຍ່ຜູ້ແທນທົ່ວປະເທດຄັ້ງທີ XI ຂອງພັກ ໄດ້ຮັບການຈັດຕັ້ງເຊື່ອມຊຶມ ຢ່າງກວ້າງຂວາງ, ເລິກເຊິ່ງ ແລະ ຈັດຕັ້ງປະຕິບັດເກີດພົນເປັນຈິງ.

**ຄະນະເລຂາທິການສູນກາງພັກ ອອກຄໍາສັ່ງ ດັ່ງນີ້:**

- I. ຄວາມໝາຍຄວາມສໍາຄັນຂອງກອງປະຊຸມໃຫຍ່ຜູ້ແທນທົ່ວປະເທດ ຄັ້ງທີ XI ຂອງພັກ.**
1. ກອງປະຊຸມໃຫຍ່ຜູ້ແທນທົ່ວປະເທດ ຄັ້ງທີ XI ຂອງພັກ ແມ່ນເຫດການ ການເມືອງສໍາຄັນປະຫວັດສາດ, ເປັນກອງປະຊຸມແຫ່ງການສືບຕໍ່ຍືດໝັ້ນ ແລະເພີ່ມເຕີມເສີມຂະຫຍາຍແນວທາງປ່ຽນແປງໃໝ່ຮອບດ້ານມີຫຼັກການ ຂອງພັກເຮົາ ໃຫ້ເຂົ້າສູ່ລວງເລິກ, ສືບຕໍ່ບູລະນະລະບອບ ປະຊາທິປະໄຕ ປະຊາຊົນ ໃຫ້ສົມບູນຍິ່ງຂຶ້ນ ແລະກ້າວເດີນສູ່ຈຸດໝາຍສັງຄົມນິຍົມ.
  2. ກອງປະຊຸມໃຫຍ່ຜູ້ແທນທົ່ວປະເທດ ຄັ້ງທີ XI ຂອງພັກ ໄດ້ກຳນົດທັດສະນະແຫ່ງການສ້າງການຫັນປ່ຽນຢ່າງແຂງແຮງ, ເລິກເຊິ່ງ, ຮອບດ້ານ ໃນການພັດທະນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມ ໃນຊຸມປີຕໍ່ໜ້າ ແນໃສ່ແກ້ໄຂຄວາມທຸກຍາກ ແລະນໍາເອົາປະເທດລາດ ພັນຈາກສະຖານະພາບດ້ອຍພັດທະນາ.
  3. ກອງປະຊຸມໃຫຍ່ຜູ້ແທນທົ່ວປະເທດ ຄັ້ງທີ XI ຂອງພັກ ແມ່ນຂີດໝາຍແຫ່ງການເຕີບໃຫຍ່ຂະຫຍາຍຕົວຂອງພັກເຮົາ, ແມ່ນບັນດາເນີນຊີວິດການເມືອງພາຍໃນພັກ ເພື່ອສ້າງການຫັນປ່ຽນທີ່ແຂງແຮງ ແລະເປັນລະບົບ ໂດຍເລີ່ມຈາກການຫັນປ່ຽນດ້ານແນວຄິດ-

ຈົນຕະນາການ ສູ່ການກະທຳຕົວຈິງ ເພື່ອແກ້ໄຂຈຸດອ່ອນ ແລະບັນຫາຄົງຄ້າງ ໃຫ້ມີການ  
ຫັນປ່ຽນໃໝ່ ທີ່ແຂງແຮງ, ເລິກເຊິ່ງ ແລະຮອບດ້ານ ແນໃສ່ຍົກສູງບົດບາດ, ຄວາມສາມາດ  
ນຳພາ ແລະ ຄວາມເປັນແບບຢ່າງນຳໜ້າ ຂອງພັກ, ເພີ່ມທະວີຄວາມສາມັກຄີເປັນປົກກະຕິ  
ຂອງປະຊາຊົນໃນຊາດ, ເດັດດ່ຽວປົກປັກຮັກສາ ແລະພັດທະນາສ້າງສາປະເທດຊາດ ສູ່ຈຸດ  
ໝາຍສັງຄົມນິຍົມ.

**II. ທິດນຳ ແລະຈຸດປະສົງ, ລະດັບຄາດໝາຍ ໃນການຈັດຕັ້ງເຊື່ອມຊຶມ ແລະຜັນຂະ  
ຫຍາຍມະຕິກອງປະຊຸມໃຫຍ່ ຄັ້ງທີ XI ຂອງພັກ.**

**1. ທິດນຳ:**

① ຕ້ອງສຸມໃສ່ຫັນເຂົ້າສູ່ການແກ້ໄຂບັນຫາຕົວຈິງ ທີ່ເປັນຄວາມເລັ່ງທວງໃນສະເພາະ  
ໜ້າ, ທັງສ້າງພື້ນຖານອັນໜັກແໜ້ນ ໃຫ້ແກ່ການພັດທະນາ ຕາມທິດຍືນຍົງ. ຄະນະພັກແຕ່ລະ  
ຂັ້ນ ຕ້ອງຖືເອົາການຄົ້ນຄວ້າ, ເຊື່ອມຊຶມ, ກຳແໜ້ນ ທິດທາງພື້ນຖານ, ຄາດໝາຍສູງຊັ້ນ ຮອດ  
ປີ 2025 ແລະວຽກງານຈຸດສຸມແຕ່ລະຂົງເຂດ ໂດຍຕິດພັນກັບການກຳນົດໃຫ້ຈະແຈ້ງ ໜ້າທີ່  
ວຽກງານ, ບັນຫາຕົວຈິງ ທີ່ຂະແໜງການ, ທ້ອງຖິ່ນ ຂອງຕົນ ຈະຕ້ອງສຸມໃສ່ແກ້ໄຂ ດ້ວຍການ  
ປຸກລະດົມຂະບວນການຕົວຈິງຂອງມະຫາຊົນຢ່າງແຂງແຮງ ໄປພ້ອມກັບການຍົກສູງບົດບາດ  
ການຈັດຕັ້ງ, ນຳພາຊີ້ນຳ ໂດຍກົງ, ເອກະພາບ ແລະແຂງແຮງ ຈາກບັນດາອົງການນຳຂັ້ນຍຸດ  
ທະສາດຂອງພັກ ຈົນເຖິງຄະນະພັກແຕ່ລະຂັ້ນ ຕໍ່ທຸກພາກສ່ວນ ຂອງລະບົບການເມືອງ ແລະໃນ  
ທົ່ວສັງຄົມ.

② ຕ້ອງສົມທົບແໜ້ນ ລະຫວ່າງການເຊື່ອມຊຶມບົດບາດນຳພາ ແລະເສີມຂະຫຍາຍສະຕິ  
ເປັນເຈົ້າ, ຫົວຄິດປະດິດສ້າງ ຂອງການຈັດຕັ້ງພັກທຸກຂັ້ນ ແລະຜູ້ເປັນຫົວໜ້າຢູ່ທຸກບ່ອນ ກັບ  
ການກຳນົດແຈ້ງ ແລະປະຕິບັດບັນດາມາດຕະການຕົວຈິງ ເພື່ອຮັບປະກັນຍົກສູງຄວາມຮັບ  
ຜິດຊອບ ຂອງສະມາຊິກພັກ, ພະນັກງານ ຕໍ່ຜົນໄດ້ຜົນເສຍ ໃນການປະຕິບັດໜ້າທີ່, ສົ່ງເສີມ  
ຢ່າງແຂງແຮງພະນັກງານທີ່ມີຄວາມຮູ້, ມີຄວາມສາມາດ ໃນການຄົ້ນຄິດ, ປະດິດສ້າງ ແລະ  
ກ້າເຮັດ, ກ້າຮັບຜິດຊອບ ຕາມຂອບເຂດສິດ ແລະໜ້າທີ່ ທີ່ໄດ້ຮັບມອບໝາຍ.

③ ຕ້ອງເພີ່ມທະວີຄວາມເຂັ້ມແຂງ ແລະເຂັ້ມງວດ ໃນການຄຸ້ມຄອງພັກດ້ານລະບຽບ  
ວິໄນ ຢູ່ພາຍໃນພັກ, ຮັບປະກັນການແກ້ໄຂບັນຫາຕ່າງໆທີ່ເກີດຂຶ້ນ ໃຫ້ຖືກຈຸດ ແລະເປັນລະບົບ;  
ຕັ້ງໜ້າແກ້ໄຂປະກົດການຫຍໍ້ໃນກົງຈັກ ໃຫ້ຂາດຕົວ.

**2. ຈຸດປະສົງ, ລະດັບຄາດໝາຍ:**

① ສືບຕໍ່ສ້າງການຫັນປ່ຽນທາງດ້ານແນວຄິດ-ຈົນຕະນາການ ຢ່າງແຂງແຮງ, ປັບປຸງ,  
ຍົກສູງຫຼັກໝັ້ນການເມືອງ, ຍົກສູງນ້ຳໃຈເສຍສະຫຼະ ແລະຍຶດໝັ້ນອຸດົມການປະຕິວັດ ຂອງ  
ຄະນະພັກ, ສະມາຊິກພັກ, ພະນັກງານ ຢ່າງເດັດດ່ຽວໝຽວແໜ້ນ, ບໍ່ຫວັ່ນໄຫວຄອນແຄນຕໍ່  
ສະພາບການຕ່າງໆ; ຕ້ານ ແລະແກ້ໄຂ ຫັດສະນະພຶດເຂວຕ່າງໆ, ຕິກຸອລລັດທິຄຳພິກົນຈັກ,  
ອາດຍາສິດ, ເອກະຊົນ; ເດັດດ່ຽວແກ້ໄຂການເສື່ອມຖອຍດ້ານແນວຄິດ, ຄຸນຫາດການເມືອງ,  
ຄຸນສົມບັດສືບທຳປະຕິວັດ ແລະແບບແຜນດຳລົງຊີວິດ ຂອງສະມາຊິກພັກ, ພະນັກງານ, ເພີ່ມ  
ທະວີຄວາມສາມັກຄີເປັນເອກະພາບພາຍໃນພັກ ແລະພາຍໃນສັງຄົມ ໃຫ້ໜັກແໜ້ນຍິ່ງໆຂຶ້ນ.

② ເພື່ອສ້າງຄວາມເປັນເອກະພາບ ແລະຄວາມຕັດສິນໃຈສູງແຕ່ຫົວທີ່ ເສີມຂະຫຍາຍ ສະຕິບັນຍາ, ຫົວຄິດປະດິດສ້າງ, ສ້າງຄວາມເຂົ້າໃຈ, ຮັບຮູ້ ກ່ຽວກັບການສ້າງການຫັນປ່ຽນ ໃໝ່ ຂອງບັນດາກະຊວງ, ອົງການ ແລະທ້ອງຖິ່ນ ໃນການຈັດຕັ້ງເຊື່ອມຊຶມ, ພັນຂະຫຍາຍ ມະຕິ ກອງປະຊຸມໃຫຍ່ຄັ້ງທີ XI ຂອງພັກ, ແຜນພັດທະນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມແຫ່ງຊາດ ຄັ້ງທີ IX. ກໍ່ ໃຫ້ເກີດການຫັນປ່ຽນດ້ານແນວຄິດຄືນ, ການຈັດຕັ້ງ ແລະການເຄື່ອນໄຫວຕົວຈິງ ໃຫ້ວ່ອງໄວ, ແທດຕົວຈິງ ແລະມີປະສິດທິຜົນ, ນຳເອົາຜົນປະໂຫຍດຕົວຈິງ ມາໃຫ້ປະເທດຊາດ ແລະປະຊາຊົນ.

③ ເພື່ອເປັນບ່ອນອີງໃຫ້ແກ່ບັນດາຄະນະພັກ ກະຊວງ, ອົງການ ແລະທ້ອງຖິ່ນ ໃນການ ພັນຂະຫຍາຍ ມະຕິກອງປະຊຸມໃຫຍ່ຄັ້ງທີ XI ຂອງພັກ, ແຜນພັດທະນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມແຫ່ງ ຊາດ ຄັ້ງທີ IX ໃຫ້ເປັນແຜນງານ, ໂຄງການລະອຽດ ຕິດພັນກັບການພັນຂະຫຍາຍ ມະຕິກອງ ປະຊຸມໃຫຍ່ ແລະແຜນພັດທະນາ ຂະແໜງການ ແລະທ້ອງຖິ່ນຕົນ. ບົນຈິດໃຈນັ້ນ, ຍູ້ແຮງ ການຈັດຕັ້ງພັນຂະຫຍາຍ ເຂົ້າສູ່ຊີວິດຕົວຈິງ ກາຍເປັນຂະບວນການອັນພົດພົນ, ກວ້າງຂວາງ ແລະແຂງແຮງ ຂອງມະຫາຊົນ, ເຮັດໃຫ້ແນວທາງປ່ຽນແປງໃໝ່ຮອບດ້ານ ມີຫຼັກການ ຂອງພັກ ເຮົາ ສືບຕໍ່ດຳເນີນໄປ ຢ່າງເລິກເຊິ່ງ, ຮອບດ້ານ ແລະມີຜົນສຳເລັດໃຫຍ່ຫຼວງກວ່າເກົ່າ.

④ ແນໃສ່ສ້າງການຫັນປ່ຽນ ທີ່ແຂງແຮງ, ເລິກເຊິ່ງ ແລະຮອບດ້ານ ໃນທຸກຂົງເຂດ ວຽກງານ ທັງຢູ່ສູນກາງ ແລະທ້ອງຖິ່ນ ກໍ່ຄືໃນທົ່ວພັກ, ທົ່ວລັດ ແລະໃນທົ່ວສັງຄົມ ເປັນຕົ້ນ ແມ່ນສ້າງການຫັນປ່ຽນທາງດ້ານຄວາມຮັບຮູ້, ທັດສະນະ, ແນວຄິດ ແລະການກະທຳ ແນໃສ່ ສົ່ງເສີມດ້ານດີ, ແກ້ໄຂຄວາມບົກພ່ອງ, ຂໍ້ຄົງຄ້າງ ແລະສິ່ງທ້າທາຍຕ່າງໆ ໃນໄລຍະຜ່ານມາ, ສ້າງໄດ້ຄວາມເຊື່ອໝັ້ນ ຂອງພະນັກງານ ແລະປະຊາຊົນ ຕໍ່ການນຳພາ ຂອງພັກ, ການບໍລິ ຫານຄຸ້ມຄອງ ຂອງລັດ; ສືບຕໍ່ນຳພາຄືນ ການປົກປັກຮັກສາ ແລະສ້າງສາພັດທະນາປະເທດ ຊາດ ໃຫ້ມີຄວາມຈະເລີນວັດທະນາ.

### III. ບັນດາເນື້ອໃນຕົ້ນຕໍ.

ເນື້ອໃນການເຊື່ອມຊຶມຄັ້ງນີ້, ນອກຈາກເອກະສານແນະນຳການເຊື່ອມຊຶມ ແລະພັນ ຂະຫຍາຍແລ້ວ, ຍັງປະກອບດ້ວຍເອກະສານທີ່ເປັນພື້ນຖານ ເຊັ່ນ: ① ລາຍງານການເມືອງ ກອງປະຊຸມໃຫຍ່ພູ້ແທນທົ່ວປະເທດ ຄັ້ງທີ XI ຂອງພັກ ສະບັບຄົບຖ້ວນ, ② ແຜນພັດທະນາ ເສດຖະກິດ-ສັງຄົມ ແຫ່ງຊາດ ຄັ້ງທີ IX (2021-2025) ສະບັບຫຍໍ້, ③ ກົດລະບຽບ ຂອງພັກ ສະໄໝທີ XI. (ໄດ້ມີເອກະສານຄັດຕິດມາພ້ອມນີ້).

### IV. ວິທີການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ.

ບົນຈິດໃຈ ບັນດາເອກະສານເຊື່ອມຊຶມ ກໍ່ຄືເນື້ອໃນລາຍງານການເມືອງຕໍ່ກອງປະຊຸມ ໃຫຍ່ພູ້ແທນທົ່ວປະເທດຄັ້ງທີ XI ຂອງພັກ, ແຜນພັດທະນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມແຫ່ງຊາດ ຄັ້ງທີ IX, ກົດລະບຽບຂອງພັກສະໄໝທີ XI ນັ້ນ ຄະນະພັກແຕ່ລະຂັ້ນ ຕ້ອງໄດ້ຄົ້ນຄວ້າ, ເຊື່ອມຊຶມ, ກຳ ແໜ້ນ ແລະພັນຂະຫຍາຍ ຢ່າງເປັນເອກະພາບ ເຂົ້າສູ່ວຽກງານຕົວຈິງ. ໃນການເຊື່ອມຊຶມ ແລະພັນຂະຫຍາຍ ມະຕິກອງປະຊຸມໃຫຍ່ພູ້ແທນທົ່ວປະເທດ ຄັ້ງທີ XI ຂອງພັກ, ຄະນະພັກແຕ່ລະ ຂັ້ນ ຕ້ອງເອົາໃຈໃສ່ບາງບັນຫາ ດັ່ງນີ້:

1. ການເຊື່ອມຊຶມ ມະຕິກອງປະຊຸມໃຫຍ່ຄັ້ງທີ XI ຂອງພັກ ຕ້ອງຮັບປະກັນໃຫ້ທຸກເບົ້າ ໝາຍໄດ້ເຂົ້າຮ່ວມ ຢ່າງທົ່ວເຖິງ, ທັງຮັບປະກັນ ການອະທິບາຍເນື້ອໃນ ຢ່າງຮັດກຸມ, ມີຈຸດສຸມ

ແລະແທດເໝາະກັບແຕ່ລະເປົ້າໝາຍ ພາຍໃຕ້ການນຳພາໂດຍກົງ ຂອງສະຫາຍກຳມະການສູນ  
ກາງພັກ ແລະເລຂາຄະນະພັກ ຢູ່ແຕ່ລະຂັ້ນ.

2. ໃຫ້ຄະນະພັກກະຊວງ, ອົງການ, ແຂວງ, ນະຄອນຫຼວງວຽງຈັນ ຈັດຕັ້ງການເຊື່ອມຊຶມ  
ເອກະສານໃຫ້ສະມາຊິກ, ພະນັກງານຫຼັກແຫຼ່ງ ໃນທົ່ວອົງຄະນະພັກ ຂອງຕົນ ນັບແຕ່ມີອອກຄຳ  
ສັ່ງສະບັບນີ້ ເປັນຕົ້ນໄປ ແລະ ໃຫ້ສຳເລັດພາຍໃນທ້າຍເດືອນເມສາ (4) 2021.

- ສຳລັບກະຊວງ, ອົງການ ແມ່ນໃຫ້ຈັດຕັ້ງເຊື່ອມຊຶມໃຫ້ ສະມາຊິກພັກ-ພະນັກງານຫຼັກ  
ແຫຼ່ງ ຂອງຕົນ, ຖ້າກະຊວງ, ອົງການໃດ ມີຈຳນວນພົນຫຼາຍ ກໍອາດຈະເຮັດເປັນ 2-3 ຊຸດ,  
ມອບໃຫ້ສະຫາຍເລຂາຄະນະພັກ ເປັນຜູ້ຮັບຜິດຊອບ; ຈາກນັ້ນ ມອບໃຫ້ແຕ່ລະຮາກຖານ ສືບຕໍ່  
ນຳໄປເຊື່ອມຊຶມ ແລະຄົ້ນຄວ້າ, ພັນຂະຫຍາຍ ເຂົ້າສູ່ວຽກງານຕົວຈິງ ຂອງຕົນ.

- ສວນຢູ່ຂັ້ນແຂວງ, ນະຄອນຫຼວງວຽງຈັນ ແມ່ນໃຫ້ຈັດຕັ້ງເຊື່ອມຊຶມໃຫ້ສະມາຊິກພັກ,  
ພະນັກງານຫຼັກແຫຼ່ງ ຂັ້ນແຂວງ, ນະຄອນຫຼວງວຽງຈັນ, ເລຂາພັກເມືອງ, ນະຄອນ, ຄະນະປະ  
ຈຳພັກເມືອງ, ນະຄອນ ຂອງຕົນ ໂດຍແມ່ນສະຫາຍເລຂາຄະນະພັກແຂວງ, ນະຄອນ ຫຼວງ  
ວຽງຈັນ ເປັນຜູ້ຮັບຜິດຊອບ. ຈາກນັ້ນ ມອບໃຫ້ສະຫາຍເລຂາຄະນະພັກເມືອງ ນຳໄປຈັດຕັ້ງ  
ເຊື່ອມຊຶມ ຢູ່ຂັ້ນເມືອງ, ນະຄອນ ໂດຍເຕົ້າໂຮມພະນັກງານຫຼັກແຫຼ່ງຂັ້ນເມືອງ, ເລຂາຄະນະ  
ພັກຮາກຖານ ແລະເລຂາໝວຍພັກຮາກຖານ ເຂົ້າຮ່ວມ ແລະສືບຕໍ່ຄົ້ນຄວ້າ, ພັນຂະຫຍາຍ  
ເຂົ້າສູ່ວຽກງານຕົວຈິງ ຂອງຕົນ.

ສຳລັບການເຜີຍແຜ່, ເຊື່ອມຊຶມ ໃຫ້ແກ່ປະຊາຊົນຢູ່ຂັ້ນບ້ານ ແມ່ນມອບໃຫ້ສະຫາຍເລ  
ຂາຄະນະພັກແຂວງ, ນະຄອນຫຼວງວຽງຈັນ ຊີ້ນຳການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດໃຫ້ແທດເໝາະກັບສະ  
ພາບຈຸດພິເສດ ແລະເງື່ອນໄຂຕົວຈິງຂອງແຕ່ລະບ່ອນ.

3. ບັນດາສະຫາຍກຳມະການກົມການເມືອງສູນກາງພັກ, ເລຂາທິການສູນກາງພັກ  
ແບ່ງກັນລົງຕິດຕາມ, ຊຸກຍູ້ ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດຕົວຈິງ (ລະອຽດຈະມີແຜນ ແລະແຈ້ງໃຫ້ຊາບ  
ຕາມພາຍຫຼັງ).

4. ໃຫ້ຄະນະພັກແຕ່ລະຂັ້ນ ນຳໃຊ້ສື່ມວນຊົນປະເພດຕ່າງໆ ເພື່ອເຜີຍແຜ່ບັນດາເນື້ອໃນ  
ຕົ້ນຕໍຂອງກອງປະຊຸມໃຫຍ່ ຄັ້ງທີ XI ຂອງພັກ ກໍຄືມະຕິກອງປະຊຸມໃຫຍ່ຂັ້ນຂອງຕົນ. ພ້ອມກັນນັ້ນ  
ກໍເຜີຍແຜ່ພົນສຳເລັດ ຂອງການຈັດຕັ້ງພັນຂະຫຍາຍ ໃນແຕ່ລະໄລຍະ ຕິດພັນກັບນຳສະເໜີພົນ  
ງານ, ຕົວແບບ ກໍຄື ບຸກຄົນດີເດັ່ນ ທີ່ເກີດຂຶ້ນ ໃນຂະບວນການຕົວຈິງ ໃນແຕ່ລະຂົງເຂດວຽກງານ  
ຢ່າງຕໍ່ເນື່ອງ ເພື່ອປຸກລະດົມຂະບວນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ ມະຕິກອງປະຊຸມໃຫຍ່ ຄັ້ງທີ XI ຂອງ  
ພັກ ໃຫ້ຜົດຜົນ, ແຂ່ງແຮງ ແລະໄດ້ຮັບພົນສຳເລັດ ຕາມຄາດໝາຍ ທີ່ວາງອອກ.

5. ມອບໃຫ້ຄະນະໂຄສະນາອົບຮົມສູນກາງພັກ ຄົ້ນຄວ້າອອກບົດແນະນຳລະອຽດ, ຄັດ  
ຈ້ອນ, ອະທິບາຍ ເນື້ອໃນສຳຄັນຕົ້ນຕໍ ຂອງມະຕິກອງປະຊຸມໃຫຍ່ ຄັ້ງທີ XI ຂອງພັກ ເພື່ອເຜີຍ  
ແຜ່, ໂຄສະນາ ໃຫ້ເປົ້າໝາຍຕ່າງໆຢູ່ສູນກາງ ແລະທ້ອງຖິ່ນ-ຮາກຖານ. ສະຖາບັນການເມືອງ  
ແລະການປົກຄອງ ແຫ່ງຊາດ ດຳເນີນເປັນໂຄງການຄົ້ນຄວ້າ, ສ້າງເປັນຫຼັກສູດ ແລະນຳເຂົ້າ  
ສິດສອນ ຢູ່ສະຖານບັນການເມືອງ ແລະການປົກຄອງແຫ່ງຊາດ, ໂຮງຮຽນການເມືອງ ແລະການ  
ປົກຄອງຂັ້ນທ້ອງຖິ່ນ.

6. ມອບໃຫ້ຄະນະຈັດຕັ້ງສູນກາງພັກ ແລະ ຄະນະກວດກາສູນກາງພັກ ຮີບຮ້ອນອອກບົດ ແນະນຳ ການປະຕິບັດກົດລະບຽບຂອງພັກ ສະໄໝທີ XI ພ້ອມທັງໃຫ້ຈັດຕັ້ງເຊື່ອມຊຶມ ໃຫ້ສະມາ ຊິກພັກ ໄປພ້ອມກັບການເຊື່ອມຊຶມເນື້ອໃນສຳຄັນຕ່າງໆ ຂອງກອງປະຊຸມໃຫຍ່ຜູ້ແທນທົ່ວປະ ເທດຄັ້ງທີ XI ຂອງພັກ. ພ້ອມນັ້ນ ກໍຄົນຄວ້າອອກບົດກຳຕ່າງໆ ເພື່ອພັນຂະຫຍາຍ ຂໍ້ກຳນົດ ໃນກົດລະບຽບຂອງພັກ ສະໄໝທີ XI ໃຫ້ເປັນອັນລະອຽດ ເພື່ອນຳສະເໜີຄະນະບໍລິຫານງານ ສູນກາງພັກ, ກົມການເມືອງສູນກາງພັກ, ຄະນະເລຂາທິການສູນກາງພັກ ຕົກລົງ.

7. ໃນແຕ່ລະໄລຍະ ຕ້ອງໄດ້ຮັບການກວດກາ, ຕີລາຄາ ແລະປະເມີນພົນ ຢ່າງປົກກະຕິ, ພາວະວິໄສ ເພື່ອໃຫ້ສາມາດຮູ້ໄດ້ຈົດທີ່ຕ້ອງປັບປຸງ ແກ້ໄຂ, ແນໃສ່ຮັບປະກັນຄວາມເຊື່ອໝັ້ນ, ການສະໝັບສະໜູນ ແລະການເຂົ້າຮວມຂອງທົ່ວປວງຊົນ, ສ້າງກຳລັງແຮງສັງລວມ ໃນການ ພັນຂະຫຍາຍເພາະຕົກອງປະຊຸມໃຫຍ່ຄັ້ງທີ XI ຂອງພັກ ໃຫ້ປະກົດພົນເປັນຈິງ.

8. ພາຍຫຼັງໄດ້ຮັບຄຳສັ່ງສະບັບນີ້, ຄະນະພັກ ກະຊວງ, ອົງການ, ແຂວງ ແລະນະຄອນ ຫຼວງວຽງຈັນ ຈົ່ງຮີບຮ້ອນ ປຶກສາຫາລື, ແບ່ງວຽກ-ແບ່ງຄວາມຮັບຜິດຊອບ ໃຫ້ກັນຢ່າງລະ ອຽດ, ຈະແຈ້ງ ແລະວາງແຜນຈັດຕັ້ງເຊື່ອມຊຶມ, ພັນຂະຫຍາຍ ຢ່າງເປັນລະບົບ ແລະໃຫ້ທັນ ເວລາ ທັງໄດ້ຮັບພົນດີ.

ຜ່ານການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ, ຖ້າມີບັນຫາຫຍຸ້ງຍາກ ໃຫ້ລາຍງານຄະນະເລຂາທິການສູນ ກາງພັກ ໂດຍຜ່ານຄະນະໂຄສະນາອົບຮົມສູນກາງພັກ, ຫ້ອງວ່າການສູນກາງພັກ, ຄະນະຈັດຕັ້ງ ສູນກາງພັກ, ຄະນະກວດກາສູນກາງພັກ.

ຕ.ຄະນະເລຂາທິການສູນກາງພັກ

ຜູ້ປະຈຳການ



ບ່ອນສົ່ງ:

- ສະຫາຍເລຂາທິການໃຫຍ່.
- ສະຫາຍຜູ້ປະຈຳການຄະນະເລຂາ.
- ບັນດາສະຫາຍກົມການເມືອງ, ຄະນະເລຂາທິການສູນກາງພັກ.
- ເກັບສຳໄວ້.

ປອ ບຸນທອງ ຈິດມະນີ



ສາທາລະນະລັດ ປະຊາທິປະໄຕ ປະຊາຊົນລາວ  
ສັນຕິພາບ ເອກະລາດ ປະຊາທິປະໄຕ ເອກະພາບ ວັດທະນະຖາວອນ

ພັກປະຊາຊົນປະຕິວັດລາວ

ຄະນະໂຄສະນາອົບຮົມສູນກາງພັກ

ເລກທີ 02/ຄອສພ

ນະຄອນຫຼວງວຽງຈັນ, ວັນທີ 19 ເມສາ 2021

**ຄໍາແນະນໍາ**

**ກ່ຽວກັບການຈັດຕັ້ງເຊື່ອມຊຶມ ແລະ ຜັນຂະຫຍາຍ  
ມະຕິກອງປະຊຸມໃຫຍ່ ຄັ້ງທີ XI ຂອງພັກປະຊາຊົນປະຕິວັດລາວ**

ເຖິງ: ຄະນະພັກ ບັນດາກະຊວງ, ອົງການ, ແຂວງ ແລະ ນະຄອນຫຼວງວຽງຈັນ.

ອີງຕາມຄໍາສັ່ງ ຂອງຄະນະເລຂາທິການສູນກາງພັກ ສະບັບເລກທີ 38/ຄລສພ, ລົງວັນທີ 09 ມີນາ 2021 ວ່າດ້ວຍການຈັດຕັ້ງເຊື່ອມຊຶມ ແລະ ຜັນຂະຫຍາຍມະຕິກອງປະຊຸມໃຫຍ່ ຄັ້ງທີ XI ຂອງພັກ,

ຄະນະໂຄສະນາອົບຮົມສູນກາງພັກ ອອກຄໍາແນະນໍາກ່ຽວກັບຈັດຕັ້ງເຊື່ອມຊຶມ ແລະ ຜັນຂະຫຍາຍ ມະຕິກອງປະຊຸມໃຫຍ່ ຄັ້ງທີ XI ຂອງພັກ, ດັ່ງນີ້:

**I. ຈຸດປະສົງ, ຄາດໝາຍ.**

- ເພື່ອຜັນຂະຫຍາຍ ແລະ ຈັດຕັ້ງປະຕິບັດເນື້ອໃນຄໍາສັ່ງ ຂອງຄະນະເລຂາທິການສູນກາງພັກ ວ່າດ້ວຍການຈັດຕັ້ງເຊື່ອມຊຶມ ແລະ ຜັນຂະຫຍາຍມະຕິກອງປະຊຸມໃຫຍ່ ຄັ້ງທີ XI ຂອງພັກ ໃຫ້ຖືກຕ້ອງ ສອດຄ່ອງ ແລະ ມີປະສິດທິຜົນ;

- ເພື່ອເຮັດໃຫ້ການເຊື່ອມຊຶມ ມະຕິກອງປະຊຸມໃຫຍ່ ຄັ້ງທີ XI ຂອງພັກ ໃຫ້ເປົ້າໝາຍຕ່າງໆ ມີຄວາມເຂົ້າໃຈເລິກເຊິ່ງ, ມີຄວາມເປັນເອກະພາບໃນການຜັນຂະຫຍາຍປະຕິບັດ ແລະ ແທດໝາະກັບສະພາບຕົວຈິງ;

- ແນໃສ່ສ້າງການຫັນປ່ຽນ ທີ່ແຂງແຮງ, ເລິກເຊິ່ງ ແລະ ຮອບດ້ານ ໃນແຕ່ລະຂົງເຂດວຽກງານ ທັງຢູ່ສູນກາງ ແລະ ທ້ອງຖິ່ນ ກໍຄືໃນທົ່ວພັກ, ທົ່ວລັດ ແລະ ໃນທົ່ວສັງຄົມ.

**II. ບັນດາເນື້ອໃນຕົ້ນຕໍໃນລາຍງານການເມືອງ ກໍຄື ໃນມະຕິ XI ຂອງພັກ.**

1. ຄໍາຂວັນ ຫຼື ຫົວຂໍ້ ຂອງກອງປະຊຸມໃຫຍ່ ຄັ້ງທີ XI ຂອງພັກ: ໄດ້ຍົກຂຶ້ນຂ້ອນຂ້າງກວມລວມບັນຫາເລັ່ງທວງ ກໍຄືທິດທາງ ແລະ ຄາດໝາຍຕົ້ນຕໍ ທີ່ຕ້ອງໄດ້ບຸກບືນ ສູ່ຊຸມໃນຊຸມປີຕໍ່ໜ້າ. ພ້ອມນັ້ນ ໄດ້ມີຄໍາອະທິບາຍແຕ່ລະວັກຢ່າງລະອຽດ, ໃຫ້ຄະນະພັກແຕ່ລະຂັ້ນ ນໍາໄປຜັນຂະຫຍາຍເຂົ້າສູ່ການຈັດຕັ້ງນໍາພາວຽກງານຕົວຈິງ ຕາມພາລະບົດບາດຂອງຕົນ.

2. ຕີລາຄາໝາກຜົນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດມະຕິກອງປະຊຸມໃຫຍ່ ຄັ້ງທີ X ຂອງພັກ ແລະ ປະເມີນຜົນກວມລວມການສ້າງບັນດາປະຖົມປັດໄຈ ໃຫ້ແກ່ການກ້າວຂຶ້ນສູ່ສັງຄົມນິຍົມ ຕາມແນວທາງປ່ຽນແປງໃໝ່.

ຄະນະໂຄສະນາອົບຮົມສູນກາງພັກ ໄດ້ຄັດຈ້ອນເປັນເນື້ອໃນເອກະສານເຊື່ອມຊຶມ ແລະ ຜັນຂະຫຍາຍມະຕິ XI, ໃນນັ້ນ ໃນການຕີລາຄາໜ້າຜົນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດມະຕິກອງປະຊຸມໃຫຍ່ ຄັ້ງທີ X ຂອງພັກ ໄດ້ຍົກໃຫ້ເຫັນ 8 ຜົນສໍາເລັດໃຫຍ່ທີ່ພົ້ນເດັ່ນ, ພ້ອມນັ້ນ ກໍຍົກໃຫ້ເຫັນ 6 ຈຸດອ່ອນ-ຂໍ້ຄົງຄ້າງ, 4 ສາເຫດຕົ້ນຕໍ ແລະ 4 ບົດຮຽນທີ່ຖອດຖອນໄດ້. ນັ້ນແມ່ນການຕີລາຄາລວມ ຈາກສະພາບຕົວຈິງຂອງປະເທດເຮົາ, ຕໍ່ບັນຫາດັ່ງກ່າວ ກະຊວງ, ອົງການ ແລະ ທ້ອງຖິ່ນຕ່າງໆ ຕ້ອງເປັນເຈົ້າການໃນການເສີມຂະຫຍາຍຜົນສໍາເລັດດ້ານດີ ທີ່ຍາດມາໄດ້ ແລະ ຄົ້ນຄວ້າວາງມາດຕະການໃນການແກ້ໄຂຈຸດອ່ອນຂໍ້ຄົງຄ້າງດັ່ງກ່າວແນວໃດ ຢູ່ຂະແໜງການ ແລະ ທ້ອງຖິ່ນຕົນ ໃຫ້ມີການຫັນປ່ຽນທີ່ຕັ້ງໜ້າຢ່າງແທ້ຈິງ.

ໃນການສ້າງບັນດາປະຖົມປັດໄຈ ໃຫ້ແກ່ການກ້າວຂຶ້ນສູ່ສັງຄົມນິຍົມຕາມແນວທາງປ່ຽນແປງໃໝ່, ແມ່ນການປະເມີນໂດຍພື້ນຖານ ມີລັກສະນະກວມລວມ, ສ່ວນການສະຫຼຸບຕີລາຄາລະອຽດໃນ 9 ປະຖົມປັດໄຈນັ້ນວ່າ ອັນໃດພວກເຮົາເຮັດໄດ້ແລ້ວ, ອັນໃດຍັງເຮັດບໍ່ທັນໄດ້ ແລະ ຍັງຈະສືບຕໍ່ອັນໃດຕື່ມ ຕ້ອງມີການຄົ້ນຄວ້າຢ່າງເລິກເຊິ່ງສົມຄວນ. ແຕ່ໃນຕໍ່ໜ້ານີ້ ບັນດາຂະແໜງການ ແລະ ທ້ອງຖິ່ນ ຕ້ອງເປັນເຈົ້າການກວດກາ ແລະ ປະເມີນຄືນວ່າ ຂະແໜງການ ແລະ ທ້ອງຖິ່ນຕົນ ໄດ້ຈັດຕັ້ງປະຕິບັດບັນດາປະຖົມປັດໄຈດັ່ງກ່າວໄດ້ແນວໃດແລ້ວ, ອັນໃດບໍ່ທັນໄດ້ ແລະ ຈະວາງທິດທາງສືບຕໍ່ ໃນຕໍ່ໜ້າແນວໃດ.

3. ການເລັ່ງທວງ ແລະ ທິດທາງພື້ນຖານ ໃນການສືບຕໍ່ບຸລະນະລະບອບປະຊາທິປະໄຕປະຊາຊົນໃຫ້ສົມບູນຍິ່ງຂຶ້ນ, ສ້າງການຫັນປ່ຽນແຂງແຮງ ເລິກເຊິ່ງແລະ ຮອບດ້ານ ເພື່ອກ້າວເດີນສູ່ຈຸດໝາຍສັງຄົມນິຍົມ.

3.1. ສະພາບເລັ່ງທວງໃນການພັດທະນາປະເທດຊາດ ໃນຊຸມປີຕໍ່ໜ້າ ທີ່ໄດ້ຍົກຂຶ້ນ ມີ 5 ເນື້ອໃນຕົ້ນຕໍ, ຊຶ່ງ 5 ບັນຫາດັ່ງກ່າວ ມັນແມ່ນຄວາມຮຽກຮ້ອງຕ້ອງການອັນຈໍາເປັນ ທີ່ບັນດາຂະແໜງການ ແລະ ທ້ອງຖິ່ນຕ່າງໆ ຕ້ອງສ້າງເປັນແຜນງານ ແລະ ໂຄງການລະອຽດ ແລະ ມີມາດຕະການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດໃນ 5 ປີຕໍ່ໜ້ານີ້ ໃຫ້ປະກົດຜົນເປັນຈິງ.

3.2. ໃນລາຍງານການເມືອງ ນອກຈາກໄດ້ຍົກທິດທາງພື້ນຖານ, ກໍໄດ້ກໍານົດທິດທາງ ແລະ ຄາດໝາຍລວມຮອດປີ 2025 ມີ 5 ເນື້ອໃນຕົ້ນຕໍ, ຊຶ່ງທຸກຂະແໜງການຕ້ອງອີງໃສ່ອັນນີ້ ເພື່ອປັບປຸງບັນດາທິດທາງ ແລະ ຄາດໝາຍທີ່ກອງປະຊຸມໃຫຍ່ຂອງຕົນ ໄດ້ວາງອອກ ໃຫ້ສອດຄ່ອງ ແລະ ແທດເໝາະກັບສະພາບຕົວຈິງຂອງຕົນ.

4. ເນື້ອໃນວຽກງານຈຸດສຸມໃນແຕ່ລະຂົງເຂດ ທີ່ກະຊວງ, ອົງການ ແລະ ທ້ອງຖິ່ນ ຕ້ອງຫັນເປັນແຜນການ, ໂຄງການລະອຽດ ຂອງຕົນ.

ໃນລາຍງານການເມືອງ ໄດ້ຍົກມີ 8 ວຽກງານຈຸດສຸມ ກວມເອົາ 7 ຂົງເຂດ ຄື: ຂົງເຂດ ປກຊ-ປກສ, ຂົງເຂດເສດຖະກິດ, ຂົງເຂດສັງຄົມ, ຂົງເຂດອໍານາດລັດ, ຂົງເຂດແນວໂຮມ ແລະ ວຽກງານມະຫາຊົນຂອງພັກ, ຂົງເຂດການຕ່າງປະເທດ, ຂົງເຂດພັກ-ພະນັກງານ.

ບັນດາເນື້ອໃນວຽກງານດັ່ງກ່າວ, ແຕ່ລະກະຊວງ, ອົງການ ແລະ ທ້ອງຖິ່ນ ຕ້ອງໄດ້ເປັນເຈົ້າການຜັນຂະຫຍາຍ ໂດຍຫັນເປັນວຽກງານຈຸດສຸມຂອງຕົນ ແທດກັບເງື່ອນໄຂ ແລະ ສະພາບຕົວຈິງ, ກໍານົດເປັນແຜນວຽກລະອຽດວ່າ ມີຈັກວຽກ, ຈາກນັ້ນ ຈັດລຽງບຸລິມະສິດ ພ້ອມທັງມີມາດຕະການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດຕົວຈິງ.

ຕົວຢ່າງ:

- ການລົງກໍ່ສ້າງຮາກຖານການເມືອງ (ໃນວຽກງານ ປກຊ-ປກສ) ຈະກໍານົດມີຈັກຈຸດສຸມ, ເນັ້ນແກ້ໄຂບັນຫາໃດເປັນຕົ້ນຕໍ...;

- ການພັດທະນາບັນດາທ່າແຮງບົມຊ້ອນ, ທຽບໃສ່ທ້ອງຖິ່ນຂອງຕົນ ມີດ້ານໃດທີ່ເຫັນວ່າເປັນທ່າແຮງທີ່ແທ້ຈິງ ແລະ ຈະຂຸດຄົ້ນພັດທະນາໃຫ້ເກີດປະໂຫຍດສູງສຸດຢ່າງຍືນຍົງ ຄືແນວໃດ. ນອກນັ້ນ ກໍຕ້ອງໄດ້ຄຳນຶງ ໃນການພັດທະນາບໍລິເວນເຂດແຄວ້ນ ຢ່າງກົມກຽວ, ໂດຍມີການປະສານສົມທົບຢ່າງລົງຕົວລະຫວ່າງທ້ອງຖິ່ນ ກັບທ້ອງຖິ່ນໃກ້ຄຽງ, ລະຫວ່າງທ້ອງຖິ່ນ ກັບສູນກາງ...;

- ກ່ຽວກັບການສືບຕໍ່ປັບປຸງລະບົບການຈັດຕັ້ງ, ກົງຈັກ ແລະ ກົນໄກເຄື່ອນໄຫວ ຂອງບັນດາອົງການອຳນາດລັດ, ໃຫ້ບັນດາກະຊວງ-ອົງການ ແລະ ທ້ອງຖິ່ນ ຄົ້ນຄວ້າຢ່າງເລິກເຊິ່ງ ແລະ ຜັນຂະຫຍາຍແກ້ໄຂໃຫ້ຖືກຕ້ອງ, ສ້າງໃຫ້ມີການຫັນປ່ຽນໃໝ່ທີ່ຕັ້ງໜ້າ ແລະ ມີປະສິດທິຜົນຢ່າງແທ້ຈິງ;

- ວຽກງານພັກ-ພະນັກງານ, ບັນດາຄາດໝາຍໃຫຍ່ ແມ່ນ: ເດັດດ່ຽວແກ້ໄຂຈຸດອ່ອນ-ຂໍ້ຄົງຄ້າງພາຍໃນພັກ, ຮັບປະກັນບົດບາດການເຄື່ອນໄຫວນຳພາຕົວຈິງທີ່ເຂັ້ມແຂງ ຂອງການຈັດຕັ້ງທຸກຂັ້ນ, ສ້າງການຫັນປ່ຽນຢ່າງແຂງແຮງ ແລະ ເລິກເຊິ່ງໃນວຽກງານພະນັກງານ.

ວຽກງານນີ້ ໃຫ້ຄະນະພັກແຕ່ລະຂັ້ນ, ແຕ່ລະບ່ອນ ຕ້ອງເອົາໃຈໃສ່ປັບປຸງແກ້ໄຂບັນຫາວຽກງານພັກ-ພະນັກງານ ທີ່ຄຸມເຄືອໃນຫຼາຍສະໄໝຜ່ານມາ ຢ່າງເປັນລະບົບ, ເຂັ້ມງວດ ເພື່ອສ້າງພັກ ໃຫ້ປອດໃສເຂັ້ມແຂງ ແລະ ໜັກແໜ້ນ ຢ່າງແທ້ຈິງ.

ນອກນີ້, ແຕ່ລະເນື້ອໃນອື່ນໆ ກໍໃຫ້ຜັນຂະຫຍາຍເປັນອັນລະອຽດ ຂອງກະຊວງ-ອົງການ ແລະ ທ້ອງຖິ່ນ ຕິດພັນກັບການຜັນຂະຫຍາຍມະຕິກອງປະຊຸມໃຫຍ່ ຂັ້ນຂອງຕົນ ໃຫ້ເປັນຮູບປະທຳ.

**III. ມາດຕະການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ.**

1). ຄະນະພັກ ກະຊວງ, ອົງການ, ແຂວງ ແລະ ນະຄອນຫຼວງວຽງຈັນ ຕ້ອງນຳພາຄົ້ນຄວ້າ, ເຊື່ອມຊຶມກຳແໜ້ນເນື້ອໃນຄຳສັ່ງ ຂອງຄະນະເລຂາທິການສູນກາງພັກ ວ່າດ້ວຍການຈັດຕັ້ງເຊື່ອມຊຶມ ແລະ ຜັນຂະຫຍາຍມະຕິກອງປະຊຸມໃຫຍ່ ຄັ້ງທີ XI ຂອງພັກ ແລະ ຄຳແນະນຳສະບັບນີ້ ໃຫ້ເລິກເຊິ່ງ ແລະ ຫັນເປັນແຜນງານ, ໂຄງການ, ຄາດໝາຍສູ້ຊົນ ຂອງຄະນະພັກ ພ້ອມທັງນຳພາຈັດຕັ້ງປະຕິບັດໃຫ້ບັນລຸໝາກຜົນຕົວຈິງ.

2). ຄະນະພັກແຕ່ລະຂັ້ນ ເປັນເຈົ້າການຕິດຕາມ, ຊຸກຍູ້ ການຜັນຂະຫຍາຍມະຕິກອງປະຊຸມໃຫຍ່ ຄັ້ງທີ XI ຂອງພັກ ຢ່າງຕໍ່ເນື່ອງ, ມີການສະຫຼຸບຕີລາຄາ ເປັນປົກກະຕິ ແລະ ປະຕິບັດລະບອບລາຍງານ ຕໍ່ຄະນະພັກຂັ້ນເທິງ ຢ່າງເປັນລະບົບ.

3). ຫ້ອງວ່າການສູນກາງພັກ, ຄະນະໂຄສະນາອົບຮົມສູນກາງພັກ, ຄະນະກວດກາສູນກາງພັກ ແລະ ຄະນະຈັດຕັ້ງສູນກາງພັກ ເປັນເຈົ້າການແນະນຳ, ຊຸກຍູ້, ຕິດຕາມ, ກວດກາ ການຈັດຕັ້ງຜັນຂະຫຍາຍມະຕິກອງປະຊຸມໃຫຍ່ ຄັ້ງທີ XI ຂອງພັກ ຕາມພາລະບົດບາດຂອງຕົນ ເພື່ອເກັບກຳສັ່ງລວມລາຍງານ ຕໍ່ກົມການເມືອງ, ຄະນະເລຂາທິການສູນກາງພັກ ຮັບຊາບ ແລະ ໃຫ້ທິດຊີ້ນຳເປັນປົກກະຕິ.

ຫົວໜ້າຄະນະໂຄສະນາອົບຮົມສູນກາງພັກ



ຄຳພັນ ເສີຍຍະວິງ



- ສ້າງ, ປັບປຸງກຳລັງ ໃຫ້ປອດໃສ, ເຂັ້ມແຂງ, ຫັກແໜ້ນ ແລະມີແບບແຜນທັນສະໄໝ, ເປັນກຳລັງທີ່ຈົບຮັກພັກດີ ຕໍ່ປະຊາຊົນ, ຕໍ່ລະບອບໃໝ່.

- ຍົກລະດັບຄວາມສາມາດ ແລະຄວາມພ້ອມສູງ ໃນການປ້ອງກັນເຂດນ້ຳແດນດິນ, ຮັກສາຄວາມສະຫງົບຮຽບຮ້ອຍຕາມຊາຍແດນ.

- ຍົກສູງຄວາມສາມາດໃນການຕອບຕ້ານສົງຄາມທັນສະໄໝ, ສົງຄາມຫັນປ່ຽນໂດຍສັນຕິ ແລະເປັນເຈົ້າການຮັບມືກັບບັນຫາໄພພິບັດຕ່າງໆ.

- ສ້າງພື້ນຖານອຸດສາຫະກຳປ້ອງກັນຊາດ ທີ່ຈຳເປັນຈຳນວນໜຶ່ງ ເພື່ອຮັບປະກັນໃຫ້ແກ່ການປະກອບອາວຸດ-ພາຫະນະເຕັກນິກທີ່ທັນສະໄໝ ໃຫ້ແກ່ກົມກອງ, ເຫຼົ່າຮົບ ໃນການເຄື່ອນໄຫວປະຕິບັດໜ້າທີ່ໃຫ້ມີຄວາມຊຳນິຊຳນານ.

- ປັບປຸງວຽກງານພະລາທິການ-ເຕັກນິກ ແລະລ້ຽງດູທັບ ຕາມທິດກຸ້ມຕົນເອງ, ເພິ່ງຕົນເອງ, ສ້າງຄວາມເຂັ້ມແຂງດ້ວຍຕົນເອງ ເທື່ອລະກ້າວ.

- ເພີ່ມທະວີວຽກງານສຶກສາປ້ອງກັນຊາດ-ປ້ອງກັນຄວາມສະຫງົບ ໃຫ້ເລິກເຊິ່ງ ແລະກວ້າງຂວາງ ແຕ່ສູນກາງລົງເຖິງທ້ອງຖິ່ນ, ຮາກຖານ ນັບທັງການສຶກສາທົ່ວໄປ, ເຮັດໃຫ້ວຽກງານປ້ອງກັນຊາດ-ປ້ອງກັນຄວາມສະຫງົບ ກາຍເປັນສະຕິ ແລະ ຄວາມຮັບຜິດຊອບຂອງທຸກການຈັດຕັ້ງ ແລະທຸກຄົນຢ່າງແທ້ຈິງ.

- ຄົ້ນຄວ້າດ້ານຍຸດທະສາດ-ຍຸດທະບັນຮົບ ແລະຈັດຕັ້ງຫັດແອບການທະຫານ, ຍົກລະດັບສິນລະປະຍຸດ-ຍຸດທະວິທີການທະຫານຂອງບັນດາເຫຼົ່າຮົບ.

- ສືບຕໍ່ຫັນລົງກໍ່ສ້າງຮາກຖານການເມືອງຢ່າງແຂງແຮງ, ສ້າງທ່າສະໜາມ 3 ຂັ້ນ ຕິດພັນກັບການສ້າງບ້ານ-ກຸ່ມບ້ານພັດທະນາ ແລະ ວຽກງານ 3 ສ້າງ; ສະກັດກັ້ນ, ຕ້ານ ແລະແກ້ໄຂໜ່ວຍໜ່ວຍກໍ່ຄວາມບໍ່ສະຫງົບໃຫ້ທັນເວລາ.

- ດຳເນີນການແກ້ໄຂບັນດາບັນຫາທີ່ເປັນພິດໄພໂດຍກົງຕໍ່ສັງຄົມ ຢ່າງເປັນລະບົບ ແລະມີປະສິດທິພາບ ໂດຍໃຫ້ມີການຫັນປ່ຽນກ້າວຂຶ້ນ ຢ່າງຈະແຈ້ງ.

3.2. ເສີມຂະຫຍາຍທຸກຄວາມອາດສາມາດ ແລະ ທ່າແຮງບົ່ມຊ້ອນ, ສ້າງຖານການຜະລິດ ແລະ ບໍລິການໃຫ້ເຂັ້ມແຂງ, ຮັບປະກັນການພັດທະນາແບບຍືນຍົງ ແລະ ເປັນເຈົ້າຕົນເອງ.

① ຕັ້ງໜ້າພັດທະນາບັນດາທ່າແຮງບົ່ມຊ້ອນ ໃຫ້ເປັນຂະແໜງເສດຖະກິດປາຍແຫຼມ: ບັນດາທ່າແຮງບົ່ມຊ້ອນດ້ານຊັບພະຍາກອນທຳມະຊາດ ຕ້ອງໄດ້ຮັບການສຳຫຼວດ ຈັດສັນ ຄຸ້ມຄອງ ວາງແຜນຍຸດທະສາດພັດທະນາ ແລະກຳນົດນະໂຍບາຍອັນຖືກຕ້ອງ ທັງຈັດຕັ້ງປະຕິບັດຢ່າງເປັນລະບົບເພື່ອນຳໄປສູ່ສ້າງເປັນໂຄງປະກອບເສດຖະກິດ ທີ່ມີຂະແໜງຜະລິດ ແລະບໍລິການປາຍແຫຼມຂອງປະເທດ, ສ້າງຖານລາຍຮັບອັນໜັ້ນຄົງ ແລະເຂັ້ມແຂງ, ທັງນຳຜົນປະໂຫຍດຕົວຈິງໃຫ້ສັງຄົມຢ່າງທົ່ວເຖິງ. ໃນນັ້ນ:

+ ດຳເນີນການຈັດສັນເຂດຜະລິດ-ປຸງແຕ່ງກະສິກຳສຳລັບການສົ່ງອອກ ໃຫ້ເປັນຮູບປະທຳ, ໂດຍແກ້ໄຂຫຼາຍໆບັດໄຈພ້ອມໆກັນ ຢ່າງເປັນລະບົບ. ຕັ້ງໜ້າກະກຽມຄວາມພ້ອມດ້ານຕ່າງໆ ເພື່ອຮອງຮັບແກການລົງທຶນ ທັງພາຍໃນ ແລະ ຕ່າງປະເທດ, ເປັນຕົ້ນແມ່ນ ທີ່ດິນ ແລະ ພື້ນຖານໂຄງລ່າງອື່ນໆ.

+ ປັບປຸງແຜນຍຸດທະສາດພັດທະນາດ້ານພະລັງງານຄືນໃໝ່ ໂດຍເລີ່ມຈາກການຕີລາຄາ ແລະກຳແໜ້ນຄວາມສາມາດຜະລິດຕົວຈິງ ຂອງບັນດາໂຄງການດ້ານພະລັງງານທີ່ກຳລັງຜະລິດ, ບັນດາໂຄງການທີ່ກຳລັງກໍ່ສ້າງ ຫຼື ກຳລັງສຳຫຼວດ-ອອກແບບ ພ້ອມທັງຄຳນວນຢ່າງຖືກຕ້ອງ ຄວາມຕ້ອງການ ກໍ່ຄືຄວາມສາມາດສະໜອງພະລັງງານຕົວຈິງ ຂອງທົ່ວປະເທດໃນແຕ່ລະໄລຍະ ເພື່ອດັດແກ້ຢ່າງທັນການໃນສ່ວນທີ່ບໍ່ເໝາະສົມ.

+ ເພີ່ມທະວີການຄຸ້ມຄອງ ຕິດພັນກັບການຂຸດຄົ້ນ, ນຳໃຊ້ແຫຼ່ງຊັບພະຍາກອນທຳມະຊາດທີ່ອຸດົມສົມບູນ ໃຫ້ເກີດປະໂຫຍດສູງສຸດ; ປັບປຸງລະບົບການຄຸ້ມຄອງ ແລະ ນຳໃຊ້ຊັບພະຍາກອນ ຢ່າງກຸ້ມຄຳ.

+ ພັດທະນາອຸດສາຫະກຳການທ່ອງທ່ຽວ ໃຫ້ກາຍເປັນຂະແໜງເສດຖະກິດໃໝ່ທີ່ມີສັກກະຍາພາບຂອງປະເທດ, ໂດຍສຸມການພັດທະນາແຫຼ່ງທ່ອງທ່ຽວທຳມະຊາດ ວັດທະນະທຳ-ປະຫວັດສາດ ແລະທ່ອງທ່ຽວກະສິກຳ.

+ ເສີມຂະຫຍາຍທ່າໄດ້ປຽບດ້ານທີ່ຕັ້ງຂອງປະເທດ ແລະ ພັດທະນາພື້ນຖານໂຄງລ່າງ ທີ່ສາມາດຮອງຮັບການເຊື່ອມຈອດ-ເຊື່ອມໂຍງ.

+ ລັດຕ້ອງປະຕິບັດບົດບາດຄຸ້ມຄອງຕໍ່ທີ່ດິນ ຂອງວົງຄະນາຍາດ ຢ່າງເຂັ້ມແຂງ ເປັນລະບົບ ແລະ ມີປະສິດທິພາບ ຕິດພັນກັບການດຳເນີນການຈັດສັນ ແລະວາງແຜນພັດທະນາໃຫ້ເກີດປະໂຫຍດສູງສຸດ.

+ ເສີມຂະຫຍາຍທ່າແຮງຂອງປະຊາກອນໜຸ່ມ ໂດຍສະເພາະກຳລັງຊັບພະຍາກອນບຸກຄົນ ທີ່ໄດ້ຮັບການກຳສ້າງ-ບຳລຸງໃນໄລຍະຜ່ານມາ ຊຶ່ງສ່ວນໃຫຍ່ຍັງຢູ່ໃນໄວອອກແຮງງານ ໃຫ້ເກີດປະໂຫຍດສູງສຸດ ແລະກາຍເປັນແຮງຂັບດັນຕົ້ນຕໍໃນການພັດທະນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມ ຕາມທິດຫັນເປັນອຸດສາຫະກຳ ແລະ ຫັນສະໄໝ.

ການຂຸດຄົ້ນທຸກຄວາມອາດສາມາດ ຫຼືທ່າແຮງບໍ່ມີຊັອນຂອງຊາດ ຕ້ອງຕິດພັນກັບການຫັນເປັນອຸດສາຫະກຳ ແລະຫັນສະໄໝ ທັງຮັບປະກັນການພັດທະນາຕາມທິດສີຂຽວ ແລະຍືນຍົງ ບົນພື້ນຖານການນຳໃຊ້ຜົນສຳເລັດດ້ານວິທະຍາສາດ-ເຕັກໂນໂລຊີສະໄໝໃໝ່ຢ່າງເປັນລະບົບເຂົ້າໃນໂຄງການພັດທະນາຕົວຈິງ.

② ສົ່ງເສີມພັດທະນາວິສາຫະກິດພາຍໃນ ໃຫ້ຂະຫຍາຍຕົວ ແລະເຂັ້ມແຂງ:

+ ສືບຕໍ່ປັບປຸງຍຸດທະສາດ ນະໂຍບາຍ ແລະບັນດາມາດຕະການອັນຈຳເປັນ ເພື່ອພັດທະນາວິສາຫະກິດພາຍໃນ.

+ ປະຕິຮູບລັດວິສາຫະກິດຢ່າງຈິງຈັງ ໂດຍກຳນົດແຈ້ງ ແລະປະຕິບັດຢ່າງເຂັ້ມງວດຫຼັກການຈັດຕັ້ງ ແລະເຄື່ອນໄຫວ ທີ່ທັງຮັບປະກັນການປົກປ້ອງຊັບສິນຂອງລັດ ບໍ່ໃຫ້ຕົກເຫ່ຍເສຍຫາຍ, ເດັດດ່ຽວປະຕິບັດການຄຸ້ມຄອງວິສາຫະກິດຂອງລັດ ຕາມກົນໄກຕະຫຼາດ ແລະຮັບປະກັນຜົນປະໂຫຍດຂອງລັດ ລວມໝູ່ ແລະ ຜູ້ອອກແຮງງານ; ແກ້ໄຂກົນໄກ ແລະ ລະບອບ ລະບຽບການຕ່າງໆ ທີ່ບໍ່ສອດຄ່ອງ.

+ ລັດກຳນົດນະໂຍບາຍສົ່ງເສີມສະເພາະອັນຈຳເປັນ ເພື່ອສ້າງເງື່ອນໄຂໃຫ້ວິສາຫະກິດຈຳນວນໜຶ່ງທີ່ມີຄວາມພ້ອມ ບົນຕົວພັດທະນາໃຫ້ກາຍເປັນບັນດາວິສາຫະກິດນຳໜ້າທາງທຸລະກິດ; ເພີ່ມທະວີການຊີ້ນຳປັບປຸງສະພາອຸດສາຫະກຳ-ການຄ້າ ໃຫ້ມີການຈັດຕັ້ງທີ່ເຂັ້ມແຂງ ແລະສາມາດເສີມຂະຫຍາຍບົດບາດອັນແຂງແຮງ ໃນການກຳນົດທິດທາງ ຫຼື ຊີ້ແນະການພັດທະນາທຸລະກິດລວມ ແລະແຕ່ລະຂະແໜງຫຼັກໆ.

+ ລັດຕ້ອງມີການຊີ້ນຳປັບປຸງບັນດາບັດໄຈສະໜັບສະໜູນອັນຈຳເປັນ ສຳລັບການເຄື່ອນໄຫວທຸລະກິດໃນແຕ່ລະຂົງເຂດ ເພື່ອກະຕຸ້ນຢ່າງແຂງແຮງຕໍ່ຜູ້ປະກອບການ SME ຂະຫຍາຍການຜະລິດ ແລະການບໍລິການ ຕິດພັນກັບການປັບປຸງ ແລະ ຂະຫຍາຍຮູບແບບເສດຖະກິດຮ່ວມມືຂອງປະຊາຊົນ.

③ ປັບປຸງສະພາບຄ່ອງໃຫ້ແກ່ງົບປະມານຂອງລັດ ແລະສ້າງຄວາມເຂັ້ມແຂງໃນການຄຸ້ມຄອງເງິນຕາ ຕ້ອງເລີ່ມຈາກການປະຕິບັດວິໄນແຜນການ-ການເງິນຢ່າງເຂັ້ມງວດ, ຮັບປະກັນຄວາມສອດຄ່ອງລະຫວ່າງການສ້າງແຜນພັດທະນາທີ່ມີຈຸດສຸມ ແລະມີປະສິດທິຜົນ ກັບຄວາມສາມາດສຳລະສະສາງຂອງງົບປະມານ, ຈາກນັ້ນ ກ້າວເຖິງສ້າງຄວາມເຂັ້ມແຂງໃນການຄຸ້ມຄອງລາຍຮັບ-ລາຍຈ່າຍງົບປະມານ ແລະຍົກສູງປະສິດທິຜົນການລົງທຶນຂອງລັດ:

+ ສືບຕໍ່ປັບໂຄງສ້າງໜີ້ສາທາລະນະ ແລະສ້າງເງື່ອນໄຂການສຳລະສະສາງໜີ້ສິນແບບຕັ້ງໜ້າ.

+ ສ້າງລະບົບຄຸ້ມຄອງລາຍຮັບ-ລາຍຈ່າຍງົບປະມານຂອງລັດ ໃຫ້ເຂັ້ມແຂງ ດ້ວຍການປະຕິບັດ ເຂັ້ມງວດຫຼັກການແຜນລາຍຈ່າຍ ຕ້ອງບັນພື້ນຖານຄວາມສາມາດຂອງລາຍຮັບງົບປະມານຕົວຈິງ ແລະບໍ່ ສ້າງໂຄງການລົງທຶນໃໝ່ຈາກງົບປະມານລັດ ທີ່ບໍ່ມີແຫຼ່ງສໍາລະສະສາງອັນຈະແຈ້ງ...; ຕ້ອງປະຕິບັດບັນດາ ມາດຕະການເພີ່ມລາຍຮັບງົບປະມານຢ່າງເຂັ້ມແຂງ ຕິດພັນກັບການຫັນລະບົບຄຸ້ມຄອງເກັບລາຍຮັບ ໃຫ້ ທັນສະໄໝ; ຕ້ອງຖືການປະຢັດລາຍຈ່າຍງົບປະມານ, ໂດຍສະເພາະການໃຊ້ຈ່າຍບໍລິຫານ ເປັນວາລະແຫ່ງ ຊາດ ແລະຕິດພັນການປັບປຸງກົງຈັກການຈັດຕັ້ງໃຫ້ກະຊັບຍິ່ງຂຶ້ນ, ຫຼຸດຈໍານວນລັດຖະກອນໃນກົງຈັກຢ່າງ ຕໍ່ເນື່ອງ, ຫັນເປັນທັນສະໄໝຢ່າງແຂງແຮງ ພ້ອມທັງກໍານົດລະອຽດຈະແຈ້ງ ແລະຈັດຕັ້ງປະຕິບັດເຂັ້ມງວດ ການນໍາໃຊ້ງົບປະມານ ແລະຊັບສິມບັດຂອງລັດ ສໍາລັບລັດຖະກອນທຸກປະເພດ.

+ ປັບປຸງອົງປະກອບການລົງທຶນຈາກງົບປະມານຂອງລັດ ໂດຍຄໍານຶງເຖິງຄວາມສາມາດຕົວຈິງ ຂອງງົບປະມານ ແລະສຸມການລົງທຶນໃສ່ບາງເປົ້າໝາຍຕົ້ນຕໍ ຄື: ບັນດາໂຄງການພັດທະນາດ້ານໂຄງລ່າງທີ່ມີ ປະສິດທິຜົນອັນແທ້ຈິງຕາມບໍລິເວນເຂດແຄວ້ນ ທີ່ມີຄວາມສໍາຄັນເປັນໄມ້ງັດໃຫ້ແກ່ການພັດທະນາເສດ ຖະ ກິດ-ສັງຄົມ ແລະປ້ອງກັນຊາດ-ປ້ອງກັນຄວາມສະຫງົບ, ລວມທັງລົງທຶນພັດທະນາພື້ນຖານໂຄງລ່າງ- ວັດຖຸເຕັກນິກອັນຈໍາເປັນໃນເຂດຈຸດສຸມຜະລິດສິນຄ້າ.

+ ຮັບປະກັນຄວາມໝັ້ນຄົງຂອງລະບົບເງິນຕາຂອງຊາດ ແລະການຮັກສາສະຖຽນລະພາບຂອງອັດ ຕາແລກປ່ຽນ ລະຫວ່າງເງິນກີບ ກັບສະກຸນເງິນຕ່າງປະເທດ; ປັບປຸງລະບົບການຄຸ້ມຄອງຄັງສໍາຮອງຂອງ ຊາດ ໃຫ້ມີຄວາມເຂັ້ມແຂງ ແລະສ້າງຄັງສໍາຮອງດ້ວຍຫຼາຍສະກຸນເງິນ ຫຼືດ້ວຍຄໍາ.

④ ສ້າງການຫັນປ່ຽນອັນເປັນພື້ນຖານ ແລະແຂງແຮງ ໃນການດຶງດູດການລົງທຶນຈາກພາຍໃນ ແລະ ຕ່າງປະເທດ:

+ ຮີບຮ້ອນດໍາເນີນການສໍາຫຼວດ ຈັດສັນ ວາງແຜນພັດທະນາ ເຂດການຜະລິດ ແລະການບໍລິການ ແບບມີຈຸດສຸມຕາມບໍລິເວນເຂດແຄວ້ນຕ່າງໆ, ໂດຍສະເພາະໃນບໍລິເວນທີ່ມີພື້ນຖານໂຄງລ່າງສະດວກແລະ ເຂົ້າເຖິງຕະຫຼາດງ່າຍ; ຍົກລະດັບຄວາມສາມາດການບໍລິການຜ່ານ ຂອງບັນດາດ່ານສາກົນ ແລະພັດທະນາ ຄວາມສາມາດຂອງການຂົນສົ່ງສິນຄ້າສົ່ງອອກ ແລະສິນຄ້າຂ້າມແດນ ໃຫ້ຢູ່ໃນມາດຖານນາງຊາດ ເພື່ອສ້າງ ຄວາມເຊື່ອໝັ້ນໃນການໃຊ້ບໍລິການຂອງບັນດາຜູ້ປະກອບການ ແລະ ດຶງດູດຜູ້ປະກອບການຈາກພາຍໃນ ແລະຕ່າງປະເທດ ລົງທຶນໃນບັນດາໂຄງການທີ່ສໍາຄັນຢູ່ປະເທດເຮົາ.

+ ສືບຕໍ່ປັບປຸງນະໂຍບາຍ, ລະບົບກົນໄກຄຸ້ມຄອງເຂດເສດຖະກິດພິເສດທີ່ມີແລ້ວ ເພື່ອສົ່ງເສີມ ໃຫ້ມີການລົງທຶນພື້ນຖານໂຄງລ່າງອັນຈໍາເປັນ ແລະສ້າງເປັນບັນດາເຂດຕົ້ນຕໍ ດຶງດູດການລົງທຶນແບບມີຈຸດ ສຸມ ເຂົ້າໃນການຜະລິດ ແລະບໍລິການ.

+ ສຸມແກ້ໄຂບັນຫາທີ່ຍັງຫຍຸ້ງເຫຍື່ງ ອິດອາດໃນການພິຈາລະນາໂຄງການລົງທຶນ ກໍຄືການຄຸ້ມຄອງ ການລົງທຶນ ໃຫ້ມີຄວາມໂປ່ງໃສ ວ່ອງໄວ ໂລ່ງລ່ຽນ ແລະເປັນລະບົບຮັດກຸມ ດ້ວຍການຫຼຸດຂອດບໍລິຫານ ທີ່ຄຸມເຄືອ, ເຊື່ອມລະຫວ່າງຂອດງານ ດ້ວຍເຄືອຂ່າຍອຸປະກອນທັນສະໄໝ; ສ້າງລະບົບຂໍ້ມູນທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ ກັບບັນດາປັດໄຈຕົວຈິງໃນແຕ່ລະຂົງເຂດ ເພື່ອໃຫ້ຜູ້ປະສົງຢາກລົງທຶນໃນຂົງເຂດນັ້ນໆ ສາມາດເຂົ້າເຖິງຂໍ້ ມູນກ່ຽວຂ້ອງແຕ່ຫົວທີ.

+ ລົງທຶນພັດທະນາຄວາມພ້ອມດ້ານພື້ນຖານໂຄງລ່າງ, ການຝຶກອົບຮົມ ແລະ ສະໜອງແຮງງານ ໃຫ້ບັນດາໂຄງການລົງທຶນຢ່າງເປັນລະບົບ.

+ ແກ້ໄຂອຸປະສັກຕ່າງໆ ເພື່ອສ້າງເງື່ອນໄຂ ແລະແຮງດຶງດູດການລົງທຶນ ກໍຄືລະດົມທຶນເຂົ້າໃນ ການພັດທະນາປະເທດຊາດ ໂດຍບໍ່ກະທົບເຖິງຄວາມໝັ້ນຄົງຂອງຊາດ.

⑤ ສືບຕໍ່ພັດທະນາພື້ນຖານໂຄງລ່າງ ແລະລະບົບສາທາລະນະປະໂຫກ ຢູ່ຊຸມນະບົດຢ່າງມີຈຸດສຸມ:

+ ສົມທົບລະຫວ່າງການບຸລະນະ ແລະຂະຫຍາຍພື້ນຖານໂຄງລ່າງຢູ່ຊຸມນະບົດທີ່ມີແລ້ວກັບການດໍາເນີນການສໍາຫຼວດ, ກໍານົດແຜນພັດທະນາດ້ານໂຄງລ່າງ, ລະບົບສາທາລະນະປະໂຫກຢູ່ບາງເຂດຊຸມນະບົດທ່າງໄກສອກຫຼີກ, ເຂດຊາຍແດນທີ່ມີຄວາມຈໍາເປັນຮີບດ່ວນ ຢ່າງເໝາະສົມ ແລະມີຈຸດສຸມ.

+ ສ້າງສະພາບເອື້ອອໍານວຍແບບບຸລິມະສິດ ຕໍ່ກິດຈະການລົງທຶນ ຂອງຜູ້ປະກອບການຢູ່ເຂດເມືອງທຸກບາກ ຫຼືເຂດທຸລະກິດຕ່າງໆ ໄປພ້ອມກັບການຊ່ວຍເຫຼືອຢ່າງຕັ້ງໜ້າ ຕໍ່ຄອບຄົວຂອງປະຊາຊົນ.

+ ຈັດສັນ ແລະ ພັດທະນາເປັນເຂດຈຸດສຸມ ເພື່ອສົ່ງເສີມການຜະລິດສິນຄ້າຂອງປະຊາຊົນຢູ່ຊຸມນະບົດ, ເຂດຊຸມຊົນໃຫຍ່ ຫຼືຕົວເມືອງນ້ອຍ; ເພີ່ມທະວີການສົ່ງເສີມ, ຊຸກຍູ້ການຜະລິດສິນຄ້າ-ບໍລິການ ເພື່ອຮັບໃຊ້ຊີວິດການເປັນຢູ່ຂອງປະຊາຊົນ ແລະສະໜອງສິນຄ້າສູ່ຕະຫຼາດເປັນປົກກະຕິ.

+ ຊຸກຍູ້ສົ່ງເສີມພາກທຸລະກິດດ້ານການຄ້າໃນຕົວເມືອງ ເພື່ອຮ່ວມມືກັບບັນດາຫົວໜ່ວຍຜູ້ຜະລິດຢູ່ຊຸມນະບົດ ໂດຍການຈັດເທດສະການສະແດງສິນຄ້າຊຸມຊົນທ້ອງຖິ່ນ ຫຼືໃນລະດັບພາກ.

⑥ ຄຸ້ມຄອງ ແລະພັດທະນາຕົວເມືອງ ໃຫ້ເຂັ້ມແຂງ:

+ ພັດທະນານະຄອນຫຼວງວຽງຈັນ ກາຍເປັນສູນກາງດ້ານການເມືອງ, ເສດຖະກິດ-ສັງຄົມ ແລະວັດທະນະທໍາ ເພື່ອເປັນພະລັງຂັບເຄື່ອນເມືອງອັດສະລິຍະທີ່ສໍາຄັນ ຂອງອະນຸພາກພື້ນອາຊີອາຄະເນ.

+ ວາງແຜນພັດທະນາຕົວເມືອງ ແລະ ສະໜອງທຶນຮອນໃຫ້ແກ່ການພັດທະນາບັນດາຕົວເມືອງໃຫຍ່ ຫຼື ເມືອງທີ່ເຊື່ອມຕໍ່ຕາມແລວເສດຖະກິດ ເພື່ອກາຍເປັນຕ່ອງໂສ້ສໍາຄັນໃນການເຊື່ອມຈອດ-ເຊື່ອມໂຍງ ລະຫວ່າງປະເທດ.

+ ຮີບຮ້ອນສ້າງ, ປັບປຸງບັນດານິຕິກໍາ, ມາດຕະຖານ ແລະຕົວຊີ້ວັດ ເພື່ອເປັນບ່ອນອີງໃຫ້ແກ່ການຈັດສັນ ແລະຄຸ້ມຄອງການພັດທະນາຕົວເມືອງນ້ອຍໃນຊຸມຊົນ ຢູ່ຊຸມນະບົດແຕ່ຫົວທີ, ຫຼີກລ່ວງການຂະຫຍາຍຕົວເມືອງແບບຕາມເປັນຕາມເກີດ.

⑦ ເພີ່ມທະວີການປົກປັກຮັກສາ ແລະແກ້ໄຂບັນຫາດ້ານສິ່ງແວດລ້ອມ:

+ ຕ້ອງຖືການພັດທະນາແບບສີຂຽວສົມດູນ ແລະ ສະກັດກັ້ນມົນລະພິດ ເປັນອົງປະກອບຕົ້ນຕໍຂອງການພັດທະນາແບບຍືນຍົງ ແລະການຄ້າປະກັນຄວາມໝັ້ນຄົງດ້ານເສດຖະກິດ-ສັງຄົມ; ປຸກຈິດສໍານຶກໃຫ້ສັງຄົມ ຖືການພັດທະນາເສດຖະກິດ ຕ້ອງຄຽງຄູ່ກັບການປົກປ້ອງທໍາມະຊາດ.

+ ຮີບຮ້ອນສ້າງລະບົບການຄຸ້ມຄອງປ່າໄມ້ໃຫ້ເຂັ້ມແຂງ ບົນພື້ນຖານຈັດສັນປ່າໄມ້ທີ່ຕ້ອງປົກປ້ອງ ແລະຟື້ນຟູຢ່າງຈະແຈ້ງ, ດໍາເນີນມາດຕະການຄຸ້ມຄອງປ່າຢ່າງເຂັ້ມງວດໃນທຸກລະດັບ ເພື່ອຟື້ນຟູປ່າໄມ້ ແລະປົກປັກຮັກສາແຫຼ່ງນໍ້າ, ສ້າງຄວາມສົມດູນຂອງລະບົບນິເວດຄືນໃໝ່.

+ ຈັດຕັ້ງປະຕິບັດບັນດາມາດຕະການຮັບປະກັນບໍ່ທໍາລາຍສິ່ງແວດລ້ອມ ຂອງບັນດາໂຄງການພັດທະນາ.

+ ສ້າງ-ປັບປຸງ, ເພີ່ມທະວີການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດກົດໝາຍ ແລະນິຕິກໍາກ່ຽວຂ້ອງກັບການຮັກສາສິ່ງແວດລ້ອມໃຫ້ເຂັ້ມແຂງ, ນໍາໃຊ້ມາດຕະການກົດໝາຍຢ່າງເຂັ້ມງວດ ຕໍ່ອົງການຈັດຕັ້ງພາກລັດ ແລະຫົວໜ່ວຍເສດຖະກິດທຸກປະເພດ ທີ່ລະເມີດກົດໝາຍ ກໍ່ໃຫ້ເກີດຜົນກະທົບຮ້າຍແຮງຕໍ່ສິ່ງແວດລ້ອມ.

3.3. ພັດທະນາຊັບພະຍາກອນມະນຸດຢ່າງແຂງແຮງ, ສ້າງສັງຄົມທີ່ປະຊາຊົນເປັນເຈົ້າ ມີປະຊາທິປະໄຕ ສະໝີພາບ ແລະຍຸຕິທໍາ.

+ ສຸມໃສ່ພັດທະນາຊັບພະຍາກອນມະນຸດ ຢ່າງແຂງແຮງ, ໃນເງື່ອນໄຂໃໝ່ ຂອງການພັດທະນາ ຕ້ອງສ້າງຄົນລາວໃຫ້ມີຄວາມພ້ອມໃນທຸກດ້ານ, ສາມາດກາຍເປັນກໍາລັງຂັບດັນຕົ້ນຕໍ ໃຫ້ແກ່ການປົກປັກຮັກສາ ແລະພັດທະນາປະເທດຊາດ.

+ ຮັບປະກັນໃຫ້ຄົນລາວ ມີລະດັບການສຶກສາຂຶ້ນພື້ນຖານທີ່ມີຄຸນນະພາບ, ພັດທະນາດ້ານອາຊີບ ແລະມີສື່ມືການອອກແຮງງານຢ່າງບໍ່ຍຸດຍັງ, ສາມາດຄົ້ນຄວ້າປະດິດສ້າງ ແລະເປັນເຈົ້າການນຳໃຊ້ວິທະຍາສາດ-ເຕັກໂນໂລຢີທີ່ທັນສະໄໝ ໂດຍສະເພາະແມ່ນໃນດ້ານເຕັກໂນໂລຢີຂ່າວສານ ແລະການສື່ສານ ໃຫ້ທຽມທັນກັບຄຸນນະພາບຂອງແຮງງານ ແລະບຸກຄະລາກອນ ຂອງບັນດາປະເທດໃນອານຸພາກພື້ນ.

+ ເອົາໃຈໃສ່ສົມທົບລະຫວ່າງ ສະຖາບັນການສຶກສາ, ອົງກອນສັງຄົມ ແລະຄອບຄົວ ເພື່ອເຮັດໃຫ້ການຮຽນຮູ້ສາຂາວິຊາຕ່າງໆ ຄຽງຄູ່ກັບການພັດທະນາຄຸນຄ່າວັດທະນະທຳຂອງຊາດ, ຮຽນຮູ້ມູນເຊື້ອຄວາມສາມັກຄີປອງດອງ, ມີສະຕິຮັກຊາດ ແລະເສຍສະຫຼະເພື່ອຜົນປະໂຫຍດລວມ, ປຸກຈິດສຳນຶກ ແລະຄວາມຮັບຜິດຊອບຕໍ່ສັງຄົມ, ສ້າງສະຕິເຄົາລົບກົດໝາຍ, ຕື່ນຕົວປະຕິບັດພັນທະພົນລະເມືອງ ແລະ ມີຈັນຍາບັນໃນການປະຕິບັດໜ້າທີ່ເພື່ອສັງຄົມ ຂອງຄົນລາວ.

+ ສ້າງທຸກເງື່ອນໄຂ ແລະໂອກາດໃຫ້ຄົນລາວທຸກຄົນ ໄດ້ຮັບການພັດທະນາຮ່ວມກັນ ທັງສາມາດຊົມໃຊ້ໜ້າກຸດຂອງການພັດທະນາ ຢ່າງຍຸຕິທຳ.

+ ສືບຕໍ່ດຳເນີນການແກ້ໄຂຄວາມທຸກຍາກ ຂອງປະຊາຊົນ ຢ່າງເປັນລະບົບ ແລະຮັບປະກັນຄວາມຍິນຍົງ.

+ ສ້າງ ແລະບຸລະນະ ນະໂຍບາຍ ກຳຄົກໂກສິ່ງເສີມພິເສດ ເພື່ອພັດທະນາພື້ນຖານເສດຖະກິດ-ສັງຄົມ ຢູ່ເຂດຊົນນະບົດ, ເຜົ່າຊົນຫ່າງໄກ, ລວມທັງບັນດາເມົາໝາຍທີ່ຍັງດ້ອຍໂອກາດ ເພື່ອສ້າງໂອກາດ ແລະເງື່ອນໄຂອັນຈຳເປັນ ຮັບປະກັນໃຫ້ມີການພັດທະນາທີ່ເທົ່າທຽມກັນລະຫວ່າງເຜົ່າ ແລະຊັ້ນຄົນ, ເພດ, ໄວ ໃນສັງຄົມ.

+ ກຳນົດ ແລະຈັດຕັ້ງປະຕິບັດແຜນການ, ໂຄງການ ແລະບັນດາມາດຕະການຕົວຈິງໃນການສົ່ງເສີມການສ້າງອາຊີບທີ່ໜັ້ນຄົງ, ສ້າງຕຳແໜ່ງງານ ແລະເພີ່ມທະວີການຝຶກສຶກສາແຮງງານ ເພື່ອສະໜອງໃຫ້ຕຳແໜ່ງງານທີ່ເກີດຂຶ້ນຢ່າງພຽງພໍ ແລະມີຄຸນນະພາບ, ຄຸ້ມຄອງແຮງງານຈາກຕ່າງປະເທດຢ່າງຮັດກຸມ, ເຂັ້ມງວດ ເພື່ອຮັບປະກັນຜົນປະໂຫຍດ ຂອງຜູ້ອອກແຮງງານລາວ.

+ ຍົກລະດັບການສະກັດກັ້ນ ແລະແກ້ໄຂຜົນຮ້າຍຈາກບັນຫາຢາເສບຕິດ ໃຫ້ເປັນໜ້າທີ່ຕົ້ນຕໍທາງດ້ານສັງຄົມ ແລະເປັນສ່ວນໜຶ່ງໃນວາລະແຫ່ງຊາດ ເຊິ່ງຕ້ອງປຸກລະດົມການເຂົ້າຮ່ວມຂອງທົ່ວສັງຄົມ ໃຫ້ແຂງແຮງ, ຕໍ່ເນື່ອງ.

### 3.4. ປັບປຸງລະບົບການຈັດຕັ້ງ, ກົງຈັກ ແລະກົນໄກເຄື່ອນໄຫວ ຂອງບັນດາອົງການອຳນາດລັດ ໃຫ້ເຂັ້ມແຂງ ແລະມີປະສິດທິພາບ.

- ແກ້ໄຂສະພາບຊຳຊ້ອນດ້ານພາລະບົດບາດ ເພື່ອໃຫ້ຈະແຈ້ງ ແລະຮັດກຸມ, ເຮັດໃຫ້ສາຍໂຍການຈັດຕັ້ງມີຄວາມກະທັດຮັດ, ຂະໜາດກົງຈັກບໍ່ໃຫຍ່ໂຕ ແຕ່ເປັນລະບົບໂລ່ງລ່ຽນ ແລະກ້າວສູ່ການເຊື່ອມລະຫວ່າງຂອດບໍລິຫານຕ່າງໆ ດ້ວຍອຸປະກອນທັນສະໄໝ ຄຽງຄູ່ກັບການເຮັດໃຫ້ຖັນແຖວລັດຖະກອນມີຈຳນວນໜ້ອຍລົງ ແຕ່ຄຸນນະພາບເພີ່ມຂຶ້ນ, ໃຊ້ຈ່າຍຢ່າງປະຢັດ, ຂັບເຄື່ອນວຽກງານຕາມກົດໝາຍ ຢ່າງມີປະສິດທິພາບ.

- ປັບປຸງກົນໄກການຄຸ້ມຄອງ ໃຫ້ເປັນລະບົບເອກະພາບ ແລະເຂັ້ມແຂງ ຄຽງຄູ່ກັບຮັບປະກັນປະຕິບັດແບບແຜນ "ໃຫ້ປະຊາຊົນໄດ້ຮູ້ ໄດ້ປຶກສາຫາລື ແລະ ເຂົ້າຮ່ວມຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ".

- ສືບຕໍ່ຜັນຂະຫຍາຍຍຸດທະສາດ ສ້າງແຂວງເປັນຫົວໜ່ວຍຍຸດທະສາດ, ສ້າງເມືອງເປັນຫົວໜ່ວຍເຂັ້ມແຂງຮອບດ້ານ ແລະສ້າງບ້ານເປັນຫົວໜ່ວຍພັດທະນາ ໄປພ້ອມໆກັບການແບ່ງຂອບເຂດສິດອຳນາດ

ແລະໜ້າທີ່ລະຫວ່າງຂັ້ນບໍລິຫານຄົນໃໝ່ ຕາມທິດມອບຄວາມເປັນເຈົ້າໃຫ້ທ້ອງຖິ່ນຫຼາຍຂຶ້ນ ຄຽງຄູ່ກັບ ການຍົກລະດັບຄວາມສາມາດ ຂອງການຈັດຕັ້ງ-ບຸກຄະລາກອນ ໃຫ້ແກ່ທ້ອງຖິ່ນ.

- ຍົກສູງບົດບາດ, ຄຸນນະພາບ ແລະຄວາມສາມາດຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ເພື່ອຕອບສະໜອງຄວາມ ຮຽກຮ້ອງຕ້ອງການໃນການສ້າງກົດໝາຍ ໃຫ້ແກ່ການຄຸ້ມຄອງລັດ, ຄຸ້ມຄອງເສດຖະກິດ-ສັງຄົມ ດ້ວຍກົດ ໝາຍ, ການພິຈາລະນາຕົກລົງບັນຫາສໍາຄັນພື້ນຖານຂອງປະເທດຊາດ, ການຕິດຕາມກວດກາການເຄົາລົບ ແລະປະຕິບັດລັດຖະທໍາມະນູນ ແລະກົດໝາຍ ຂອງບັນດາອົງການລັດ, ຕິດຕາມກວດກາ ແລະປະເມີນຜົນ ການປະຕິບັດໜ້າທີ່ຂອງບຸກຄະລາກອນ ທີ່ສະພາແຫ່ງຊາດ ແລະສະພາປະຊາຊົນຂັ້ນແຂວງ ເລືອກຕັ້ງ ແລະຮັບຮອງເອົາການແຕ່ງຕັ້ງ ແລະຜົນຂອງການຕິດຕາມກວດກາ ຕ້ອງໄດ້ຮັບການພິຈາລະນາແກ້ໄຂຈາກ ອົງການລັດທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ ຢ່າງເຂັ້ມງວດ, ທັນເວລາ. ເອົາໃຈໃສ່ຍົກສູງຂີດຄວາມສາມາດ ຂອງສະມາຊິກ ສະພາແຫ່ງຊາດ ແລະສະມາຊິກສະພາປະຊາຊົນຂັ້ນແຂວງ ໃນການປະຕິບັດສິດ, ໜ້າທີ່ ຕາມທີ່ກຳນົດໃນ ກົດໝາຍ.

- ເພີ່ມທະວີຄວາມຮັບຜິດຊອບ ການດໍາເນີນການກວດສອບ ຂອງບັນດາຫົວໜ່ວຍທີ່ນໍາໃຊ້ງົບປະ ມານ ແລະ ຊັບສິນຂອງລັດ, ປັບປຸງແກ້ໄຂມາດຕະການແນະນໍາຈາກຜົນການກວດສອບ ໃຫ້ເຂັ້ມງວດ, ເດັດຂາດ ແລະທັນເວລາ ຕາມກົດໝາຍທີ່ກ່ຽວຂ້ອງໄດ້ກຳນົດ.

- ສ້າງຄວາມໂປ່ງໃສໃນທຸກຂັ້ນຕອນ ຂອງການດໍາເນີນຄະດີຕາມຂະບວນຍຸຕິທໍາ, ສ້າງເງື່ອນໄຂຕົວ ຈິງ ແລະອໍານວຍຄວາມສະດວກໃຫ້ປະຊາຊົນ ສາມາດເຂົ້າເຖິງຂະບວນຍຸຕິທໍາ ກໍຄືໃຊ້ການບໍລິການດ້ານ ກົດໝາຍຈາກລັດ ຫຼືສັງຄົມ ເພື່ອປົກປ້ອງຄວາມເປັນທໍາ ໃຫ້ຕົນເອງ ກໍຄືສິດຜົນປະໂຫຍດ ຂອງລັດ, ຂອງລວມໝູ່ ແລະ ຂອງປະຊາຊົນ.

- ຍົກລະດັບວຽກງານປະຊາສໍາພັນ ລະຫວ່າງບັນດາອົງການຂອງລັດ ກັບສັງຄົມ ໂດຍຜ່ານສື່ ໃຫ້ ແຂງແຮງ ໂດຍຕິດພັນກັບການສ້າງລະບົບສື່ທີ່ຢູ່ພາຍໃຕ້ການຄຸ້ມຄອງຂອງລັດ ໃຫ້ເຂັ້ມແຂງ ແລະສາມາດ ປະຕິບັດບົດບາດອັນຕັ້ງໜ້າໃນການເປັນສື່ກາງ ເພື່ອສະໜອງບັນດາຂໍ້ມູນອັນຈໍາເປັນໃນການເຄື່ອນໄຫວ ຂອງລັດ ແລະເປັນສື່ກາງໃຫ້ສັງຄົມ ສະແດງຄວາມຄິດເຫັນອັນສ້າງສັນຈາກສັງຄົມ ຕໍ່ການເຄື່ອນໄຫວວຽກ ງານຂອງອໍານາດລັດ ຢ່າງເປັນລະບົບ ວ່ອງໄວ ຊັດເຈນ;

3.5. ເພີ່ມທະວີວຽກງານແນວໂຮມ ແລະວຽກງານມະຫາຊົນ ຂອງພັກ ໃນໄລຍະໃໝ່ ໃຫ້ສາມາດ ຕອບສະໜອງການຜັນຂະຫຍາຍແນວທາງຂອງພັກ ໃນການເຕົ້າໂຮມກໍາລັງແຮງສັງລວມ ເພື່ອພັດທະນາ ເສດຖະກິດ-ສັງຄົມ, ປະຕິບັດບັນດາກົນໄກທາງການເມືອງ-ສັງຄົມ ຂອງລະບອບປະຊາທິປະໄຕປະຊາຊົນ ຢ່າງແຂງແຮງ, ຮັບປະກັນສິດເປັນເຈົ້າ, ປະຊາທິປະໄຕ ແລະຍຸຕິທໍາ ໃນສັງຄົມ.

- ແນວລາວສ້າງຊາດ, ຄະນະຊາວໜູ່ມປະຊາຊົນປະຕິວັດລາວ, ສະຫະພັນແມ່ຍິງລາວ, ສະຫະພັນ ກໍາມະບານລາວ ແລະສະຫະພັນນັກຮົບເກົ່າແຫ່ງຊາດລາວ ກໍຄືອົງການຈັດຕັ້ງສັງຄົມຕ່າງໆ ທີ່ໄດ້ຮັບການ ສ້າງຕັ້ງ ແລະເຄື່ອນໄຫວ ສອດຄ່ອງຕາມກົດໝາຍ ຂອງ ສປປ ລາວ ເປັນກົນໄກພື້ນຖານ ໃນການປະຕິບັດ ວຽກງານມະຫາຊົນຂອງພັກ ຕິດພັນກັບການສູ້ຊົນຍົກລະດັບວຽກງານຊົ່ວຂວາຍເຕົ້າໂຮມ ແລະ ສຶກສາ ອົບຮົມມະຫາຊົນຊັ້ນຄົນຕ່າງໆ ໃຫ້ມີຄວາມສາມັກຄີປອງດອງ, ຕື່ນຕົວ ແລະເປັນເຈົ້າການເຂົ້າຮ່ວມພາລະ ກິດປົກປັກຮັກສາ ແລະ ສ້າງສາປະເທດຊາດ.

- ເດັດດ່ຽວແກ້ໄຂ ແລະ ສະກັດກັ້ນ ທຸກການເຄື່ອນໄຫວແອບອ້າງບັນຫາປະຊາທິປະໄຕ, ສິດທິ ມະນຸດ, ສິດເສລີພາບໃນການເຊື່ອຖື ຫຼືບໍ່ເຊື່ອຖືສາສະໜາຂອງປະຊາຊົນ... ເພື່ອດໍາເນີນການທີ່ຂັດກັບກົດ ໝາຍ ແລະລະບຽບການ ເຊິ່ງຈະເປັນການມ້າງເພລະບອບການເມືອງ ແລະຄວາມໝັ້ນຄົງຂອງ ສປປ ລາວ.

- ຕັ້ງໜ້າເຄື່ອນໄຫວການທູດປະຊາຊົນ ເພື່ອໃຫ້ປະຊາຊົນບັນດາປະເທດຕ່າງໆ ເຂົ້າໃຈຢ່າງຖືກຕ້ອງ ຕໍ່ພາລະກິດປົກປັກຮັກສາ ແລະສ້າງສາປະເທດຊາດ ຂອງປະຊາຊົນລາວ, ເຜີຍແຜ່ມູນເຊື້ອ ແລະວັດທະນະທຳທີ່ດີງາມເປັນເອກະລັກຂອງລາວ ສູ່ສາກົນໃຫ້ນັບມື້ກວ້າງຂວາງ ແລະມີຊີວິດຊີວາ.

3.6. ເພີ່ມທະວີຄວາມເປັນເຈົ້າການ ປະຕິບັດການພົວພັນກັບຕ່າງປະເທດ, ສ້າງເງື່ອນໄຂສະດວກ ແລະ ນຳຜົນປະໂຫຍດຕົວຈິງ ໃຫ້ແກ່ການພັດທະນາປະເທດຊາດ.

- ສືບຕໍ່ຂະຫຍາຍການພົວພັນຮ່ວມມືແບບຫຼາຍທິດ, ຫຼາຍຝ່າຍ, ຫຼາຍຮູບແບບ, ຫຼາຍລະດັບ ລະຫວ່າງ ລັດກັບລັດ ແລະລະຫວ່າງພັກເຮົາ ກັບພັກການເມືອງຂອງຕ່າງປະເທດ ບົນພື້ນຖານການເຄົາລົບເອກະລາດ, ອຳນາດອະທິປະໄຕ ເຊິ່ງກັນ ແລະກັນ, ຕ່າງຝ່າຍຕ່າງມີຜົນປະໂຫຍດ.

- ເພີ່ມທະວີຄວາມເປັນເຈົ້າ ໃນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດບັນດາຂໍ້ຕົກລົງຮ່ວມມືອັນເປັນພື້ນຖານ ກັບບັນດາປະເທດເພື່ອນມິດຍຸດທະສາດ ທີ່ໄດ້ຮ່ວມກັນຍົກການຮ່ວມມືສູ່ລະດັບສູງອັນໃໝ່ ໃຫ້ມີປະສິດທິຜົນຕົວຈິງກວ່າເກົ່າ, ໃນນັ້ນ ສືບຕໍ່ເສີມຂະຫຍາຍສາຍພົວພັນມິດຕະພາບອັນຍິ່ງໃຫຍ່, ຄວາມສາມັກຄີພິເສດ ແລະການຮ່ວມມືຮອບດ້ານ ລາວ-ຫວຽດນາມ ໃຫ້ເຂົ້າສູ່ລວງເລິກ; ເສີມຂະຫຍາຍສາຍພົວພັນທີ່ເປັນມູນເຊື້ອ ຄູ່ຮ່ວມມືຍຸດທະສາດຮອບດ້ານ, ໜັ້ນຄົງຍາວນານກັບ ສປ ຈີນ ຕິດພັນກັບການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດແຜນແມ່ບົດຄູ່ຮ່ວມຊະຕາກຳ ລາວ-ຈີນ ໃຫ້ເກີດດອກອອກຜົນໃນທຸກດ້ານ.

- ສືບຕໍ່ຮັກສາ ແລະເພີ່ມທະວີສາຍພົວ ພັນມິດຕະພາບທີ່ເປັນມູນເຊື້ອອັນດີງາມກັບບັນດາປະເທດອ້າຍນ້ອງ ແລະສະຫະພັນລັດເຊຍ, ເສີມຂະຫຍາຍສາຍພົວພັນກັບປະເທດເພື່ອນມິດອື່ນໆ.

- ສືບຕໍ່ຮັກສາການພົວພັນມິດຕະພາບອັນດີ ກັບບັນດາປະເທດເພື່ອນບ້ານໃກ້ຄຽງ ທັງສືບຕໍ່ແກ້ໄຂບັນດາຂໍ້ຂັດແຍ່ງ ຫຼືຄວາມບໍ່ລົງລອຍລະຫວ່າງກັນ ດ້ວຍການເຈລະຈາ, ພ້ອມທັງຮັກສາ ແລະເພີ່ມທະວີການຮ່ວມມືດ້ານການຄ້າ, ການລົງທຶນລະຫວ່າງກັນ.

- ສືບຕໍ່ເຄື່ອນໄຫວຢ່າງຕັ້ງໜ້າໃນບັນດາອົງການຈັດຕັ້ງພາກພື້ນ ແລະສາກົນ ປະກອບສ່ວນສຳຄັນເຂົ້າໃນການປົກປັກຮັກສາສັນຕິພາບ, ສະຖຽນລະພາບ ແລະການຮ່ວມມືພັດທະນາຢູ່ພາກພື້ນ ແລະສາກົນ.

- ຕ້ອງເຮັດໃຫ້ການເຄື່ອນໄຫວຕ່າງປະເທດ ມີການຄຸ້ມຄອງຢ່າງລວມສູນເປັນເອກະພາບ, ມີການປະສານສົມທົບຢ່າງແໜ້ນແຟ້ນ ກັບວຽກງານປ້ອງກັນຊາດ-ປ້ອງກັນຄວາມສະຫງົບ ຕິດພັນກັບຍຸດທະສາດການພັດທະນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມ ແລະແກ້ໄຂຄວາມທຸກຍາກຂອງປະຊາຊົນ ນັບທັງເຮັດໃຫ້ບັນດາໂຄງການຮ່ວມມື ແລະ ການຊ່ວຍເຫຼືອຂອງຕ່າງປະເທດ ມີປະສິດທິຜົນ ແລະ ນຳຜົນປະໂຫຍດສູງສຸດແກ່ປະເທດຊາດ.

3.7. ເດັດດ່ຽວແກ້ໄຂຈຸດອ່ອນ-ຂໍ້ຄົງຄ້າງ ພາຍໃນພັກ, ຮັບປະກັນບົດບາດການເຄື່ອນໄຫວນຳພາຕົວຈິງ ທີ່ເຂັ້ມແຂງຂອງການຈັດຕັ້ງທຸກຂັ້ນ.

① ຍຶດໝັ້ນທັດສະນະພື້ນຖານຂອງພັກ ກ່ຽວກັບສ້າງການຫັນປ່ຽນໃໝ່ດ້ານຈົນຕະນາການ, ຍົກລະດັບຄຸນນະພາບວຽກງານການເມືອງ-ແນວຄິດ ແລະທິດສະດີຂອງພັກ:

+ ໃຫ້ຖັນແຖວພະນັກງານນຳພາຂັ້ນຍຸດທະສາດ, ພະນັກງານຫຼັກແຫຼ່ງແຕ່ລະຂັ້ນ ຕ້ອງໄດ້ຮັບການປະກອບຄວາມຮູ້ລັດທິມາກ-ເລນິນ ທີ່ເປັນທິດສະດີພື້ນຖານກ່ຽວກັບການປະຕິວັດ ເວົ້າລວມ ແລະແນວຄິດໄກສອນ ພົມວິຫານ ທີ່ເປັນຜົນແຫ່ງການຄົ້ນຄວ້າ, ໝູນໃຊ້ ແລະປະຕິບັດສ້າງທິດສະດີລວມ ເຂົ້າໃນພຶດຕິກຳ ແຫ່ງການນຳພາພາລະກິດປະຕິວັດ ໃນໄລຍະໃໝ່ຢູ່ປະເທດເຮົາ; ສືບຕໍ່ຮຽນຮູ້ບົດຮຽນການສ້າງສັງຄົມນິຍົມ ຢູ່ປະເທດອ້າຍນ້ອງ ກໍ່ຄືບົດຮຽນການພັດທະນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມຂອງປະເທດຕ່າງໆ ເພື່ອກຳແໜ້ນບັນຫາໃໝ່ໆ ທີ່ເລັ່ງທວງໃຫ້ມີການແກ້ໄຂ ໃນແຕ່ລະໄລຍະ.

+ ສູນກາງພັກ ຕ້ອງຮັບປະກັນເຮັດໃຫ້ບັນດາອົງການເສນາທິການ ຫຼືອົງການວິຊາການຕ່າງໆ ທີ່ເຮັດໜ້າທີ່ໃນຂົງເຂດການເມືອງ-ແນວຄິດ ແລະທິດສະດີຂອງພັກ ໄດ້ຮັບການຍົກລະດັບຄວາມສາມາດໃນການເຄື່ອນໄຫວປະຕິບັດພາລະບົດບາດຂອງຕົນ.

+ ເພີ່ມທະວີການເຄື່ອນໄຫວດ້ານການເມືອງ ແລະ ນຳພາແນວຄິດຢູ່ພາຍໃນການຈັດຕັ້ງພັກທຸກຂັ້ນ ຕິດພັນກັບການດຳເນີນການປົວແປງພາຍໃນຢ່າງຕໍ່ເນື່ອງ ໂດຍຖືການຕໍ່ສູ້ຕ້ານແນວຄິດຄອງເດີມ ທິດສະນະການເມືອງທີ່ຜິດເຂວ ແບບແຜນນຳພາທີ່ບໍ່ຖືກຕ້ອງ ກໍຄືຄຳນິຍົມທີ່ບໍ່ເໝາະສົມ ຢູ່ພາຍໃນຖິ່ນແຖວສະມາຊິກພັກ... ເປັນເນື້ອໃນພື້ນຖານຂອງການດຳເນີນຊີວິດ ຂອງຄະນະພັກແຕ່ລະຂັ້ນ ທັງດຳເນີນການປຸກລະດົມຂະບວນການຝຶກຝົນຫຼໍ່ຫຼອມຄຸນທາດການເມືອງ ຄຸນສົມບັດສິນທຳປະຕິວັດ ແລະຄວາມເປັນແບບຢ່າງນຳໜ້າຂອງພະນັກງານ-ສະມາຊິກພັກ.

**໒ ສືບຕໍ່ສ້າງຄວາມເຂັ້ມແຂງ ຂອງການຈັດຕັ້ງພັກແຕ່ລະຂັ້ນ ແລະຍົກສູງຄຸນນະພາບ ຂອງສະມາຊິກພັກ:**

+ ຕ້ອງສືບຕໍ່ປັບປຸງການຈັດຕັ້ງພັກແຕ່ລະຂັ້ນ ໃຫ້ມີຄວາມເຂັ້ມແຂງ, ເດັດດ່ຽວແກ້ໄຂບັນຫາທີ່ຄົງຄ້າງຢູ່ພາຍໃນພັກ ແລະເຮັດໃຫ້ການຈັດຕັ້ງຮາກຖານພັກ ມີຄວາມປອດໃສ ເຂັ້ມແຂງ ແລະໜັກແໜ້ນ ເປັນແຜນນຳໃນລະບົບການເມືອງ.

+ ປັບປຸງເນື້ອໃນນຳພາຂອງໜ່ວຍພັກ ຕິດພັນກັບການຍົກສູງຄວາມຮັບຜິດຊອບປະຕິບັດໜ້າທີ່ການເມືອງ ຕາມພາລະບົດບາດຂອງຕົນ ເພື່ອສ້າງໃຫ້ມີການຫັນປ່ຽນທີ່ຕັ້ງໜ້າໃນວຽກງານຕົວຈິງ.

+ ປັບປຸງຄຸນນະພາບການດຳເນີນຊີວິດຂອງໜ່ວຍພັກ ແລະ ຄະນະພັກແຕ່ລະຂັ້ນ ໂດຍສຸມໃສ່ກວດກາ-ປະເມີນຄວາມຄືບໜ້າໃນການປະຕິບັດບັນດາໜ້າທີ່ການເມືອງຕົວຈິງ, ລົງເລິກວິເຄາະໄຈ້ແຍກຈຸດທີ່ຍັງບໍ່ທັນປະຕິບັດໄດ້, ພິຈາລະນາຕໍ່ຄວາມຮັບຜິດຊອບຂອງແຕ່ລະບຸກຄົນສະມາຊິກພັກ ຕິດພັນກັບການຕີຊົມຕົນເອງ ແລະຕີຊົມກັນ ຢ່າງແຂງແຮງ ແລະແບບສ້າງສັນ, ທັງເຊິດຊູສະຕິຮັບຜິດຊອບ ແລະຮ່ວມກັນປຶກສາຫາລືຈິງຈັງ ເພື່ອໃຫ້ມີຄວາມເປັນເອກະພາບ ແລະສາມາດກຳນົດແຜນເຄື່ອນໄຫວ ແກ້ໄຂບັນຫາເກົ່າທີ່ຍັງຄົງຄ້າງ ແລະຮັບມືກັບບັນຫາທີ່ເກີດໃໝ່ ຢ່າງເປັນເຈົ້າການ.

+ ເອົາໃຈໃສ່ຍົກສູງຄຸນນະພາບຂອງສະມາຊິກພັກ ຕິດພັນກັບເພີ່ມທະວີການຄຸ້ມຄອງດ້ານລະບຽບວິໄນ, ຊຸກຍູ້ສົ່ງເສີມຂະບວນການຝຶກຝົນຫຼໍ່ຫຼອມດ້ານຄຸນທາດການເມືອງ ແລະຄຸນສົມບັດສິນທຳປະຕິວັດ ຕິດພັນກັບການສຶກສາອົບຮົມແນວຄິດ ແລະຄຸນສົມບັດຂອງປະທານ ໄກສອນ ພົມວິຫານ, ພັດທະນາດ້ານຄວາມຮູ້ ແລະປະສົບການໃນການເຄື່ອນໄຫວນຳພາການເມືອງ ແລະວິຊາສະເພາະໃຫ້ສະມາຊິກພັກ ໃຫ້ສູງຂຶ້ນເລື້ອຍໆ. ໃນການຂະຫຍາຍສະມາຊິກພັກໃໝ່ ຕ້ອງຖືຄຸນນະພາບເປັນກົກ, ເດັດດ່ຽວແກ້ໄຂສະມາຊິກພັກ ທີ່ເສຍທາດຂາດຄຸນ ຂາດສະຕິຮັບຜິດຊອບຕໍ່ໜ້າທີ່ ແລະຂາດຄວາມເປັນແບບຢ່າງໃນການດຳລົງຊີວິດ ຫຼືມີການລະເມີດວິໄນຂອງພັກ ແລະກົດໝາຍຂອງລັດ ອອກຈາກການຈັດຕັ້ງ ດ້ວຍວິທີການ ແລະມາດຕະການຕົວຈິງຢ່າງເດັດຂາດ ແລະທັນການ.

**໓ ສົມທົບແໜ້ນ ລະຫວ່າງການເພີ່ມທະວີການນຳພາແບບລວມສູນເອກະພາບ ຂອງສູນກາງພັກ ກັບຄວາມເປັນເຈົ້າການປະຕິວັດຂອງຄະນະພັກຢູ່ແຕ່ລະຂົງເຂດແລະແຕ່ລະຂັ້ນ ໃນການຈັດຕັ້ງຜັນຂະຫຍາຍບັນດາມະຕິຂອງພັກ.**

+ ສູນກາງພັກ, ໂດຍສະເພາະແມ່ນກົມການເມືອງ ແລະຄະນະເລຂາທິການສູນກາງ ຕ້ອງຮັບປະກັນບົດບາດເປັນໃຈກາງ ໃນການຫັນມະຕິກອງປະຊຸມໃຫຍ່ຂອງພັກ ແລະມະຕິ-ຄຳສັ່ງຂອງສູນກາງພັກ



ເປັນບັນດາເນື້ອໃນຕົ້ນຕໍໃນທາງປະຕິບັດ, ພ້ອມທັງສ້າງ ແລະປະຕິບັດກົນໄກການຊີ້ນຳ ຕິດຕາມ ກວດກາ ການປະຕິບັດບັນດາເນື້ອໃນເຫຼົ່ານັ້ນ ຢູ່ທຸກຂົງເຂດ ແລະທຸກຂັ້ນ ຢ່າງເປັນລະບົບ.

+ ບັນດາຄະນະພັກ ແລະຜູ້ນຳພາ-ຄຸ້ມຄອງໃນທຸກຂົງເຂດ ແລະທຸກຂັ້ນ ຕ້ອງຮັບຜິດຊອບໂດຍກົງ ຕໍ່ການຜັນຂະຫຍາຍມະຕິ, ຄຳສັ່ງ ຂອງຂັ້ນເທິງ ໃຫ້ກາຍເປັນໜ້າວຽກຕົວຈິງ ຢ່າງເປັນເຈົ້າການ ແລະ ປະດິດສ້າງ, ພ້ອມທັງຕິດຕາມຊຸກຍູ້ ຄຽງຄູ່ກັບການຕິດຕາມກວດກາການປະຕິບັດໜ້າທີ່ ແລະຄຸ້ມຄອງ ດ້ານລະບຽບວິໄນຕໍ່ພະນັກງານ-ສະມາຊິກພັກ ໃນຄວາມຮັບຜິດຊອບຂອງຕົນ, ຮັບປະກັນໃຫ້ເກີດ ຂະບວນ ການຕົວຈິງ ແລະມີໜ້າກຸ້ມຄຸ້ມອັນຈະແຈ້ງ.

+ ມີການຕິດຕາມຊີ້ນຳ ກວດກາ ແລະປະເມີນຜົນຢ່າງເປັນປະຈຳ ຂອງສູນກາງພັກ ຕໍ່ຄະນະພັກຂັ້ນ ຕ່າງໆ ໂດຍຜ່ານບັນດາອົງການທີ່ກ່ຽວຂ້ອງຂອງສູນກາງພັກ.

④ ເພີ່ມທະວີການຕິດຕາມກວດກາ ແລະເດັດດ່ຽວແກ້ໄຂປະກົດການຫຍໍ້ຫຍຸ້ງພາຍໃນພັກ.

+ ຄະນະພັກແຕ່ລະຂັ້ນ ຕ້ອງຖືການຕິດຕາມຊຸກຍູ້, ກວດກາ ແລະຕີລາຄາຕໍ່ການເຄື່ອນໄຫວ ຂອງ ການຈັດຕັ້ງລວມໝູ່ ກໍຄື ຂອງບຸກຄົນພະນັກງານ-ສະມາຊິກພັກ ໃນການປະຕິບັດບັນດາຫຼັກການຈັດຕັ້ງ ເຄື່ອນໄຫວອັນເປັນພື້ນຖານຂອງພັກ ເປັນເນື້ອໃນສຳຄັນ ແລະເປັນແບບແຜນທີ່ຂາດບໍ່ໄດ້ໃນການນຳພາ ຂອງຕົນ ທັງຖືການຕິຖອຍ ແລະສະກັດກັ້ນ ບັນດາປະກົດການຫຍໍ້ຫຍຸ້ງພາຍໃນການຈັດຕັ້ງ ແລະຖັນແຖວ ພະນັກງານ-ສະມາຊິກພັກ ທີ່ຢູ່ໃນທຸກຂົງເຂດວຽກງານ ແລະທຸກຂັ້ນ.

+ ຕ້ອງເອົາໃຈໃສ່ກວດກາ ແລະຕີລາຄາຢ່າງເປັນລະບົບ ກ່ຽວກັບສະຕິຕື່ນຕົວຕໍ່ການຈັດຕັ້ງ ຄວາມ ສາມາດປະຕິບັດໜ້າທີ່ ແລະການຝຶກຝົນຫຼໍ່ຫຼອມຄຸນສົມບັດສິນທຳປະຕິວັດ, ຄວາມເປັນແບບຢ່າງໃນການ ດຳລົງຊີວິດ ຂອງສະມາຊິກພັກ, ພ້ອມທັງແກ້ໄຂຈຸດອ່ອນ ແລະຂໍ້ຄົງຄ້າງ ຂອງແຕ່ລະເປົ້າໝາຍຢ່າງທັນການ ແລະເດັດຂາດ.

+ ເພີ່ມຄວາມເອົາໃຈໃສ່ໃນການຕິດຕາມ-ກວດກາ ແກ້ໄຂການລະເມີດລະບຽບ ກົດໝາຍ, ສວຍ ໃຊ້ໜ້າທີ່ຕໍ່ແໜ່ງ, ອາດຍາສິດ ແລະ ສະພາບຫຍໍ້ຫຍຸ້ງ ໃນການຈັດຕັ້ງ ແລະ ຖັນແຖວສະມາຊິກພັກ, ພະນັກງານ.

+ ກົມການເມືອງ ແລະ ຄະນະເລຂາທິການສູນກາງພັກ ທັງຕ້ອງຮັບປະກັນບົດບາດເປັນໃຈກາງ ແຫ່ງຄວາມສາມັກຄີເປັນປົກແຜ່ນ, ທັງເປັນສູນລວມໃນການຊີ້ນຳປະຕິບັດການປັບປຸງປົວແປງພັກ ໃຫ້ປອດ ໃສ ເຂັ້ມແຂງ ແລະໜັກແໜ້ນ ໂດຍຕິດພັນກັບການເຮັດໃຫ້ການກວດກາຂອງພັກ ກໍຄືການກວດກາຕາມ ສາຍລັດ ແລະຂອງການຈັດຕັ້ງມະຫາຊົນ ເຄື່ອນໄຫວຢ່າງເປັນລະບົບ ແລະມີປະສິດທິພາບ.

+ ຕ້ອງດຳເນີນການປັບປຸງບຸລະນະກົງຈັກການຈັດຕັ້ງ, ກົນໄກ, ລະບຽບການເຄື່ອນໄຫວ ແລະຍົກ ລະດັບຄວາມສາມາດ ຂອງບຸກຄະລາກອນ ຄະນະກວດກາ ຂອງພັກແຕ່ລະຂັ້ນ.

3.8. ສ້າງການຫັນປ່ຽນຢ່າງແຂງແຮງ ແລະເລິກເຊິ່ງ ໃນວຽກງານພະນັກງານ.

① ສ້າງ ແລະປະຕິບັດແຜນກຳນົດພະນັກງານ ຢ່າງເປັນລະບົບ:

+ ດຳເນີນການບຳລຸງ-ກໍ່ສ້າງ ພະນັກງານທຶນອນໃນເປົ້າໝາຍ ຢ່າງເປັນລະບົບ ຜ່ານໂຮງຮຽນ ແລະ ຜ່ານຂະບວນການຕົວຈິງ;

+ ຊຸກຍູ້ ແລະປຸກລະດົມການຝຶກຝົນຫຼໍ່ຫຼອມດ້ານຄຸນທາດການເມືອງ ຄຸນສົມບັດສິນທຳປະຕິວັດ ແລະແບບແຜນໃນການປະພຶດປະຕິບັດ ຂອງພະນັກງານ-ສະມາຊິກພັກ ທຶນອນໃນແຜນກຳນົດ, ບັນລຸຕາມ ມາດຖານ ແລະເງື່ອນໄຂ ໃຫ້ແກ່ຂະບວນການເລືອກເຟັ້ນ ແລະຈັດວາງເຂົ້າໃນຕໍ່ແໜ່ງນຳພາ-ຄຸ້ມຄອງ.

+ ທຸກຂັ້ນຕອນຂອງການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດແຜນກຳນົດພະນັກງານ ຕ້ອງສອດຄ່ອງກັບຫຼັກການພື້ນຖານຂອງພັກ, ຮັບປະກັນລັກສະນະພາວະວິໄສ ເປີດເຜີຍ, ຢູ່ໃນຄວາມຮັບຜິດຊອບໂດຍກົງ ແລະເດັດຂາດຂອງຄະນະພັກແຕ່ລະຂັ້ນ.

**໒ ບົບປຸງລະບອບເລືອກເຟັ້ນ ແລະສັບຊ້ອນພະນັກງານ:**

+ ບົບປຸງລະບອບມາດຕະຖານພະນັກງານນຳພາຄຸ້ມຄອງແຕ່ລະປະເພດ ໃຫ້ລະອຽດ, ສ່ອງແສງຢ່າງຈະແຈ້ງເຖິງເປົ້າໝາຍຕອບສະໜອງການເລັ່ງທວງ ຂອງສະພາບການໃນໄລຍະໃໝ່.

+ ປະຕິບັດເຂັ້ມງວດການຕີລາຄາປະເມີນຜົນພະນັກງານ ຕາມມາດຖານແຕ່ລະດ້ານ ພ້ອມທັງພິຈາລະນາພະນັກງານ ໂດຍອີງໃສ່ສະຕິຄວາມຮັບຜິດຊອບ, ຄວາມເສຍສະລະເພື່ອສ່ວນລວມ, ຄວາມສາມາດປະດິດສ້າງ ແລະກ້າເຮັດ ກ້າຮັບຜິດຊອບ ແລະປະສິດທິຜົນຕົວຈິງ ໃນການປະຕິບັດໜ້າທີ່ໄລຍະຜ່ານມາ ເພື່ອເປັນບ່ອນອີງໃນການພິຈາລະນາແຕ່ງຕັ້ງ ສັບຊ້ອນພະນັກງານ.

+ ຖືການພິຈາລະນາແບບ "ມີຂຶ້ນ-ມີລົງ" "ມີເຂົ້າ-ມີອອກ" ແລະມີການເຄື່ອນຍ້າຍບ່ອນປະຈຳການຕາມຄວາມຮຽກຮ້ອງຕ້ອງການຂອງວຽກງານກາຍເປັນເລື່ອງປົກກະຕິໃນການຈັດວາງ, ສັບຊ້ອນພະນັກງານ.

+ ບົບປຸງລະບອບບັນດາຂໍ້ກຳນົດອັນລະອຽດກ່ຽວກັບການເລື່ອນ ແລະປົດຕຳແໜ່ງພະນັກງານ.

**໓ ບົບປຸງລະບອບນະໂຍບາຍ ແລະສະຫວັດດີການຕໍ່ພະນັກງານຢ່າງຕັ້ງໜ້າ ແລະສົມເຫດສົມຜົນ:**

+ ບົບປຸງແກ້ໄຂເງິນເດືອນ ແລະ ລະບອບນະໂຍບາຍສະຫວັດດີການຕ່າງໆ ຕໍ່ພະນັກງານ-ລັດຖະກອນ ເພື່ອຮັບປະກັນລາຍຮັບປົກກະຕິແຕ່ລະເດືອນຂອງເຂົາເຈົ້າ ບໍ່ຕໍ່າກວ່າຄວາມຈຳເປັນຂຶ້ນພື້ນຖານຂອງການດຳລົງຊີວິດ ແລະຮັບປະກັນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດຢ່າງຖືກຕ້ອງ, ຄົບຖ້ວນ ແລະທັນການ, ຄຽງຄູ່ກັບການຫຼຸດຜ່ອນຈຳນວນພົນໃນກົງຈັກ, ເພີ່ມບໍລິມາດວຽກທີ່ແຕ່ລະຄົນຕ້ອງແບກຫາບ ແລະທັນເປັນທັນສະໄໝໃນລະບົບການຈັດຕັ້ງກົງຈັກ ຂອງບັນດາການຈັດຕັ້ງໃນລະບົບການເມືອງ.

+ ຕ້ອງກຳນົດຢ່າງຈະແຈ້ງ ຮັດກຸມ ແລະປະຕິບັດຢ່າງໂປ່ງໃສລະບອບອຸດໜູນຜົນງານດີເດັ່ນ ທີ່ຕິດພັນກັບການປະດິດສ້າງໃນການປະຕິບັດໜ້າທີ່, ລວມທັງໃນການພັດທະນາຄວາມສາມາດການນຳໃຊ້ຜົນສຳເລັດ ຂອງວິທະຍາສາດ-ເຕັກໂນໂລຊີ ເພື່ອບົບປຸງສະມັດຕະພາບງານຕົວຈິງ.

**໔ ປະຕິບັດລະບອບຄຸ້ມຄອງ, ຕິດຕາມກວດກາ ແລະ ບັນດາມາດຕະການທາງວິໄນ ຕໍ່ພະນັກງານຢ່າງເຂັ້ມງວດ.**

+ ການຄຸ້ມຄອງພະນັກງານ ຕ້ອງໄດ້ຮັບການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດຢ່າງເປັນລະບົບ ນັບແຕ່ການເກັບກຳບັນຊີ ສະຖິຕິ, ປະຫວັດການເຄື່ອນໄຫວ ແລະການປ່ຽນແປງຂອງສະພາບພະນັກງານ-ສະມາຊິກພັກ ແລະລັດຖະກອນ.

+ ສ້າງ ແລະບົບປຸງລະບອບລະບຽບການ ໃຫ້ເປັນລະບົບຮັດກຸມ ເພື່ອສ້າງສະພາບແວດລ້ອມອັນດີໃຫ້ພະນັກງານບົບປຸງຕົນເອງ ແລະເສີມຂະຫຍາຍການປະດິດສ້າງ, ຮັບປະກັນປົກປ້ອງພະນັກງານທີ່ກ້າຄິດ ກ້າເຮັດ ກ້າບຸກທະລູ ເພື່ອຜົນປະໂຫຍດລວມ.

+ ຖືສຳຄັນການປະເມີນຜົນຕໍ່ພະນັກງານ ຊຶ່ງນອກຈາກພິຈາລະນາຈາກຜົນສຳເລັດໃນວຽກງານຕົວຈິງແລ້ວ ຍັງຜ່ານການທາບທາມທາງສຽງຈາກມະຫາຊົນ ແລະສັງຄົມ ຕໍ່ພະນັກງານທີ່ພວມຢູ່ໃນຕຳແໜ່ງໂດຍຮັບປະກັນລັກສະນະປະຊາທິປະໄຕ ເປີດເຜີຍ ແລະມີຫຼັກການ.

+ ສ້າງກົນໄກກວດກາຄວບຄຸມການໃຊ້ສິດອຳນາດ ໃນການປະຕິບັດໜ້າທີ່ ຂອງພະນັກງານນຳພາຄຸ້ມຄອງແຕ່ລະຂັ້ນ.

+ ເສີມຂະຫຍາຍບົດບາດຕິດຕາມກວດກາຂອງບັນດາການຈັດຕັ້ງ ທີ່ເປັນຕົວແທນຂອງປະຊາຊົນ, ທັງຮັບປະກັນໃຫ້ທຸກຄຳເຫັນ ຫຼືການຕໍາໜິສິ່ງຂ່າວກ່ຽວກັບພຶດຕິກຳທີ່ບໍ່ເໝາະສົມຂອງພະນັກງານ ຕ້ອງໄດ້ຮັບພິຈາລະນາ ແລະແກ້ໄຂຢ່າງຖືກຕ້ອງຈາກຄະນະພັກທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ.

### III. ມາດຕະການ ແລະ ວິທີການ ໃນການສືບຕໍ່ນຳພາຈັດຕັ້ງເຊື່ອມຊຶມ ແລະ ຜັນຂະຫຍາຍມະຕິ XI ຂອງພັກ.

1). ໃຫ້ກຳມະການສູນກາງພັກ, ຄະນະພັກແຕ່ລະຂັ້ນ ຕ້ອງຄົ້ນຄວ້າ, ກຳແໜ້ນ ບັນດາທັດສະນະພື້ນຖານ, ແນວຄິດຊີ້ນຳ, ບັນດາເນື້ອໃນໃຈກາງ ແລະບາງບັນຫາໃໝ່ ໃນລາຍງານການເມືອງກອງປະຊຸມໃຫຍ່ ຄັ້ງທີ XI ຂອງພັກ. ກຳແໜ້ນເປົ້າໝາຍ ແລະ ໜ້າທີ່ລວມ, ບັນດາຄາດໝາຍຕົ້ນຕໍ ໃນການພັດທະນາປະເທດຊາດໃນ 5 ປີຕໍ່ໜ້າ; ເຂົ້າໃຈເນື້ອໃນຂອງແຕ່ລະຂົງເຂດ ທີ່ໄດ້ຍົກຂຶ້ນໃນລາຍງານການເມືອງ ໂດຍສະເພາະແມ່ນທິດທາງ, ໜ້າທີ່ຢ່າງຖືກຕ້ອງເພື່ອສ້າງແຜນດຳເນີນງານ, ແຜນການ, ປັບປຸງກົນໄກ, ນະໂຍບາຍແນໃສ່ເສີມຂະຫຍາຍບັນດາໜ້າທີ່ຍາດມາໄດ້, ແກ້ໄຂບັນຫາອ່ອນ-ຄົງຄ້າງ ໃນແຕ່ລະຂົງເຂດວຽກງານ, ຂະແໜງການ. ບັນດາທິດທາງ, ໜ້າທີ່ລວມທີ່ໄດ້ກຳນົດ ຕ້ອງໄດ້ຄົ້ນຄວ້າລະອຽດ ຕິດພັນກັບເງື່ອນໄຂຄວາມສາມາດຂອງທ້ອງຖິ່ນ, ຂະແໜງການຕົນ ເພື່ອຊີ້ນຳການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດໃຫ້ມີໜ້າທີ່ຕົວຈິງ.

2). ມອບໃຫ້ຄະນະພັກ ກະຊວງ, ອົງການ ແລະທ້ອງຖິ່ນ ເປັນຜູ້ຮັບຜິດຊອບຈັດຕັ້ງການເຊື່ອມຊຶມ ແລະຜັນຂະຫຍາຍ ເປັນອັນລະອຽດ ຕິດແທດກັບຂະແໜງການ ແລະ ທ້ອງຖິ່ນຂອງຕົນ ໂດຍແມ່ນສະຫາຍເລຂາຄະນະພັກເປັນຜູ້ນຳພາຊີ້ນຳໂດຍກົງ. ແຕ່ລະອົງຄະນະພັກ ຕ້ອງມີຄວາມຮັບຜິດຊອບນຳພາສ້າງແຜນການຈັດຕັ້ງເຊື່ອມຊຶມ ຮ່າຮຽນ ແລະຜັນຂະຫຍາຍປະຕິບັດ ມະຕິກອງປະຊຸມໃຫຍ່ ຄັ້ງທີ XI ຂອງພັກ ໃຫ້ສະມາຊິກພັກ, ພະນັກງານ ແລະ ຊັ້ນຄົນຕ່າງໆໃນຂະແໜງການ ແລະທ້ອງຖິ່ນຂອງຕົນ. ການຈັດຕັ້ງເຊື່ອມຊຶມ, ຮ່າຮຽນມະຕິ ຕ້ອງມີການຕີລາຄາ, ປະເມີນຜົນ, ເນັ້ນຄວາມເຂົ້າໃຈ ແລະຄວາມສາມາດ ຂອງສະມາຊິກພັກ-ພະນັກງານ ໃນການຫັນມະຕິເຂົ້າສູ່ວຽກງານຕົວຈິງ ຂອງຂະແໜງການ ແລະທ້ອງຖິ່ນຂອງຕົນ, ຫຼືກວໄວ້ການເຮັດແບບຮູບການ, ເປັນພຽງຄຳຂວັນ ແລະ ຄຳຮຽກຮ້ອງແບບລວມໆ.

- ມອບໃຫ້ ຄະນະພັກຢູ່ແຕ່ລະບ່ອນ ເປັນຜູ້ຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ ໂດຍສົມທົບກັບການເສີມຂະຫຍາຍພາລະບົດບາດ, ໜ້າທີ່ ຂອງຄະນະໂຄສະນາອົບຮົມແຕ່ລະຂັ້ນ, ໃນນັ້ນ ສະຫາຍເລຂາຄະນະພັກກະຊວງ, ອົງການ, ແຂວງ, ນະຄອນຫຼວງ ແລະເມືອງ ເປັນຜູ້ຊີ້ນຳ-ບັນຊາໂດຍກົງ, ສະຫາຍເລຂາ ແລະ ຄະນະປະຈຳພັກເປັນຜູ້ຮັບຜິດຊອບບັນຍາຍເອກະສານ. ສຳລັບຢູ່ຮາກຖານ ແມ່ນໃຫ້ເລຂາພັກເມືອງ ຫຼື ຄະນະປະຈຳພັກເມືອງ ເປັນຜູ້ຊີ້ນຳ.

- ມອບໃຫ້ຄະນະເລຂາທິການສູນກາງພັກ ຮັບຜິດຊອບຊີ້ນຳ ການຈັດຕັ້ງເຊື່ອມຊຶມ ມະຕິ XI ສຳລັບນັກທຸລະກິດ ໂດຍມີການສ້າງເນື້ອໃນສະເພາະ ທີ່ເນັ້ນການສ້າງ ແລະປະຕິບັດກົນໄກຄຸ້ມຄອງຕາມກົດໝາຍທີ່ເຂັ້ມງວດ ແລະໂປ່ງໃສ; ການສ້າງ ແລະ ປັບປຸງວິສາຫະກິດ ທີ່ມີລະບົບການບໍລິຫານທຸລະກິດທີ່ທັນສະໄໝ, ເຂັ້ມແຂງ ແລະເຄື່ອນໄຫວຢ່າງໂປ່ງໃສ, ສ້າງຄວາມພ້ອມແກ່ການແຂ່ງຂັນ ແລະເຊື່ອມໂຍງ; ດ້ານ, ສະກັດກັ້ນບັນດາປະກົດການຫຍໍ້ຫໍ້ ໃນການຄຸ້ມຄອງ ຂອງລັດຕໍ່ເສດຖະກິດ ແລະ ໃນການສວຍໃຊ້ຊ່ອງວ່າງຂອງກົດໝາຍ ເພື່ອດຳເນີນທຸລະກິດ ທີ່ບໍ່ໂປ່ງໃສ ແລະບໍ່ຮັບປະກັນຄວາມຍືນຍົງ. ຄະນະໂຄສະນາອົບຮົມສູນກາງພັກ ສືບຕໍ່ເປັນເຈົ້າການກະກຽມເອກະສານ ຮັບໃຊ້ເປົ້າໝາຍດັ່ງກ່າວ.

- ບັນດາສະຖາບັນຄົ້ນຄວ້າ, ສິດສອນ ທິດສະດີການເມືອງ ໃຫ້ອົງໃສ່ມະຕິ ເພື່ອສ້າງເນື້ອໃນຫຼັກສູດ, ຫົວຂໍ້ຄົ້ນຄວ້າທິດສະດີ-ສັງລວມພຶດຕິກຳ ເພື່ອຜັນຂະຫຍາຍມະຕິກອງປະຊຸມໃຫຍ່ ຄັ້ງທີ XI ຂອງພັກ; ຮິບຮ້ອນປັບປຸງຫຼັກສູດ, ເນື້ອໃນສິດສອນ ທິດສະດີການເມືອງ ໃຫ້ສອດຄ່ອງກັບແຕ່ລະເປົ້າໝາຍລະອຽດ.

- ວຽກງານໂຄສະນາ ກ່ຽວກັບມະຕິກອງປະຊຸມໃຫຍ່ ຄັ້ງທີ XI ຂອງພັກ ຕ້ອງໄດ້ດໍາເນີນຢ່າງກວ້າງຂວາງ, ເລິກເຊິ່ງ ແລະ ຕໍ່ເນື່ອງ ດ້ວຍຮູບການ, ວິທີການ ທີ່ຫຼາກຫຼາຍ, ອຸດົມສົມບູນ, ຈັບອີກຈັບໃຈ ແລະ ສອດຄ່ອງກັບແຕ່ລະເປົ້າໝາຍ ເພື່ອທຸກຊັ້ນຄົນໃນສັງຄົມ ໄດ້ຮັບຮູ້ຢ່າງກວ້າງຂວາງ ແລະ ທົ່ວເຖິງ. ສູ່ມວນຊົນປະເພດຕ່າງໆ ສືບຕໍ່ເຜີຍແຜ່ບັນດາເນື້ອໃນຕົ້ນຕໍ ມະຕິກອງປະຊຸມໃຫຍ່ຄັ້ງທີ XI ຂອງພັກ ກໍຄືເນື້ອໃນເອກະສານເຊື່ອມຊຶມ ຢ່າງເປັນປະຈໍາ ແລະ ຕໍ່ເນື່ອງ ເພື່ອປຸກລະດົມ ແລະ ຍູ້ຂະບວນການຜັນຂະຫຍາຍ ແລະ ຈັດຕັ້ງປະຕິບັດມະຕິກອງປະຊຸມໃຫຍ່ ຄັ້ງທີ XI ຂອງພັກ ໃຫ້ຟືດຟື້ນ, ແຂງແຮງ ແລະ ປະກົດຜົນເປັນຈິງ.

3). ອີງໃສ່ທີ່ຕັ້ງ, ບົດບາດ, ໜ້າທີ່ ແລະ ຄວາມຮັບຜິດຊອບການເມືອງ ທີ່ໄດ້ຮັບການມອບໝາຍ, ອົງການນໍາ ຂອງພັກ-ລັດ ທັງຂັ້ນສູນກາງ ແລະ ທ້ອງຖິ່ນ ມີຄວາມຮັບຜິດຊອບໃນການຈັດຕັ້ງຜັນຂະຫຍາຍມະຕິກອງປະຊຸມໃຫຍ່ຄັ້ງທີ XI ຂອງພັກ ດັ່ງນີ້:

- ຢູ່ຂັ້ນສູນກາງ, ຄະນະບໍລິຫານງານສູນກາງພັກ ດໍາເນີນການເຊື່ອມຊຶມໃນກອງປະຊຸມຄົບຄະນະຄັ້ງທີ 2 ໂດຍຜັນຂະຫຍາຍ ເປັນແຜນດໍາເນີນງານ ໝົດສະໄໝທີ XI ເຊິ່ງນອກຈາກຊີ້ນໍາບັນຫາທີ່ມີລັກສະນະກວມລວມແລ້ວ, ຍັງຈະໄດ້ກໍານົດຫົວຂໍ້ສະເພາະທີ່ມີລັກສະນະຍຸດທະສາດ ທີ່ນອນຢູ່ໃນວາລະການຊີ້ນໍາ ຂອງຄະນະບໍລິຫານງານສູນກາງພັກ ຕະຫຼອດສະໄໝທີ XI ທັງການສ້າງຄວາມເຂັ້ມແຂງດ້ານການພັດທະນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມ, ການປັບປຸງກໍ່ສ້າງລະບົບການເມືອງ, ການບຸລະນະ ແລະ ປັບປຸງກົງຈັກ-ພະນັກງານ, ການປ້ອງກັນຊາດ-ປ້ອງກັນຄວາມສະຫງົບ ແລະ ການຕ່າງປະເທດ ກັບການແກ້ໄຂບັນຫາທີ່ອັດຕັນ, ກົດໝ່ວງຖ່ວງດີງ ແລະ ເປັນອຸປະສັກອັນໃຫຍ່ຫຼວງ ຕໍ່ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ ໃນໄລຍະຜ່ານມາ.

- ບົນພື້ນຖານ 6 ເປົ້າໝາຍ, 23 ແຜນງານ ແລະ 300 ກວ່າໂຄງການ ທີ່ໄດ້ວາງອອກໃນແຜນພັດທະນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມແຫ່ງຊາດ ຄັ້ງທີ IX, ມອບໃຫ້ລັດຖະບານ ໄຈ້ອອກມາເປັນໂຄງການໃຫຍ່ລະດັບຊາດ, ເປັນບັນດາໂຄງການເລັ່ງດ່ວນ ທີ່ຍົກເປັນວາລະແຫ່ງຊາດ ເຊິ່ງຕ້ອງໄດ້ສຸມການຊີ້ນໍາ, ສຸມກໍາລັງຄົນ, ສຸມທຶນຮອນ ແລະ ການເຂົ້າຮ່ວມຂອງສັງຄົມ ເພື່ອແກ້ໄຂບັນຫາໃຫ້ຕົກໄປເປັນກ້າວໆ ເຊັ່ນ: ບັນຫາໂຄວິດ-19, ບັນຫາໜີ້ສິນ, ການເພີ່ມລາຍຮັບ, ການຄຸ້ມຄອງອັດຕາແລກປ່ຽນເງິນຕາຕ່າງປະເທດ, ການສົ່ງເສີມການຜະລິດພາຍໃນ-ຄຸ້ມຄອງລາຄາສິນຄ້າ, ບັນຫາປະຢັດ-ດ້ານການຟຸມເຟືອຍ, ການປະຕິຮູບລັດວິສາຫະກິດ, ບັນຫາທີ່ດິນ, ການແກ້ໄຂຄວາມທຸກຍາກ, ບັນຫາຢາເສບຕິດ, ບັນຫາແຮງງານ, ບັນຫາຂອດຂັ້ນບໍລິຫານ, ບັນຫາກົງຈັກ-ພະນັກງານ, ບັນຫາເງິນເດືອນ-ນະໂຍບາຍອຸດໜູນ ຕໍ່ພະນັກງານ ແລະ ບັນຫາອື່ນໆ... ສິ່ງສໍາຄັນທີ່ສຸດ ທີ່ມີຄວາມໝາຍເປັນຂໍ້ກະແຈ ແມ່ນຕ້ອງຮີບຮ້ອນວາງແຜນປະຕິຮູບໂຄງສ້າງເສດຖະກິດ, ກົນໄກແບ່ງຂັ້ນຄຸ້ມຄອງເສດຖະກິດ ຕາມທິດສູນກາງປະຕິບັດພາລະບົດບາດຄຸ້ມຄອງມະຫາພາກ, ທ້ອງຖິ່ນເປັນເຈົ້າການຮັບຜິດຊອບນໍາພາ, ຊີ້ນໍາ ແລະ ບັນຊາຮອບດ້ານ.

ໃນການແກ້ໄຂບັນຫາຕົວຈິງ ໃນແຕ່ລະໄລຍະ, ກົມການເມືອງ ແລະ ຄະນະເລຂາທິການສູນກາງພັກ ຊີ້ນໍາລັດຖະບານ ຕັ້ງໜ້າປັບປຸງ, ດັດແກ້ ຫຼື ອອກແຜນນະໂຍບາຍ, ລະບອບ, ກົນໄກ, ນິຕິກຳຕ່າງໆ ເພື່ອແກ້ໄຂ ແລະ ຈັດຕັ້ງປະຕິບັດໃຫ້ເປັນຈິງ.

- ຄະນະພັກ ກະຊວງ, ອົງການ ແລະ ແຂວງ ເປັນເຈົ້າການຄົ້ນຄວ້າ, ກວດກາຄົ້ນ ແຜນດໍາເນີນງານຂອງຕົນ ກໍຄືແຜນພັດທະນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມຂອງຂະແໜງການ ແລະ ທ້ອງຖິ່ນ ອັນໃດບໍ່ທັນສອດຄ່ອງກັບມະຕິກອງປະຊຸມໃຫຍ່ຂອງພັກ ຄັ້ງທີ XI ຫຼື ບໍ່ທັນຈະແຈ້ງ-ຊັດເຈນ ແມ່ນຕ້ອງປັບປຸງ-ເພີ່ມຕື່ມ ໃຫ້ສອດຄ່ອງ ແລະ ເປັນລະບົບກວ່າເກົ່າ, ທັງຊີ້ນໍາການຜັນຂະຫຍາຍເປັນແຜນປະຕິບັດງານ ຂອງຕົນ ແລະ

ຊຸກຍູ້, ຕິດຕາມ ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດໃຫ້ເປັນລະບົບ, ຕໍ່ເນື່ອງ, ເປັນຂະບວນການຕົວຈິງ ຂອງມະຫາຊົນ ຢ່າງກວ້າງຂວາງ ແລະແຂງແຮງ.

- ຄະນະບໍລິຫານງານສູນກາງພັກ, ກົມການເມືອງສູນກາງພັກ, ຄະນະເລຂາທິການສູນກາງພັກ ແລະບັນດາອົງການເສນາທິການຊ່ວຍສູນກາງພັກ ຄົ້ນຄວ້າ ອອກນິຕິກຳ ເພື່ອຜັນຂະຫຍາຍ ແລະຈັດຕັ້ງ ປະຕິບັດ ກົດລະບຽບຂອງພັກ ສະໄໝທີ XI ໃຫ້ຄົບຖ້ວນ ແລະສາມາດຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ ໃຫ້ສັກສິດ, ເຂັ້ມ ງວດ ແລະມີປະສິດທິຜົນ.

4). ດຳເນີນການປັບປຸງກົງຈັກ, ພະນັກງານ ໃຫ້ມີຄວາມສອດຄ່ອງກັບສະພາບເສດຖະກິດ-ສັງຄົມ ກໍ່ຄືຄວາມສາມາດຕົວຈິງ ຂອງປະເທດຊາດ ແລະທ່າອຽງຍຸກສະໄໝ ຕາມທິດຫຼຸດຜ່ອນກຳລັງພົນ, ເພີ່ມ ຄວາມສາມາດ ໃນການເຄື່ອນໄຫວຄຸ້ມຄອງ ແລະຈັດຕັ້ງປະຕິບັດວຽກງານ ຂອງກົງຈັກ ຢູ່ຂັ້ນສູນກາງ ແລະ ທ້ອງຖິ່ນ.

5). ປັບປຸງກົນໄກການນຳພາຊີ້ນຳ, ລະບອບແບບແຜນເຮັດວຽກ ຂອງສູນກາງພັກ, ລັດຖະບານ ແລະກະຊວງ, ອົງການ, ທ້ອງຖິ່ນ ໃນການຕິດຕາມ, ກວດກາ ແລະ ຊຸກຍູ້ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດມະຕິກອງ ປະຊຸມໃຫຍ່ ໃຫ້ມີວິທະຍາສາດ ແລະແທດຕົວຈິງ.

ກົມການເມືອງ ແລະ ຄະນະເລຂາທິການສູນກາງພັກ ລົງເຄື່ອນໄຫວຊີ້ນຳ ຢູ່ທ້ອງຖິ່ນ ແລະ ຂະແໜງ ການຕ່າງໆ ຢ່າງແຂງແຮງ ແລະຕໍ່ເນື່ອງ, ຮັບປະກັນກຳນົດຈຸດສຸມ ຂອງບັນຫາທີ່ຈະຕ້ອງສຸມແກ້ໄຂໃນ ແຕ່ລະບ່ອນ. ຫ້ອງວ່າການສູນກາງພັກ ສົມທົບກັບບັນດາຄະນະພັກ ແຂວງ, ກະຊວງ, ອົງການ ເພື່ອ ກະກຽມເນື້ອໃນເຄື່ອນໄຫວໃຫ້ຈະແຈ້ງ, ທັງຊ່ວຍສູນກາງ ຕິດຕາມ ການຈັດຕັ້ງຜັນຂະຫຍາຍໃນແຕ່ລະ ໄລຍະຢ່າງຕໍ່ເນື່ອງ ແລະ ແທດກັບຕົວຈິງ.

6). ດຳເນີນການກວດກາ, ປະເມີນຜົນ ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດໄລຍະກາງສະໄໝ ຕິດພັນກັບການດຳ ເນີນຊີວິດການເມືອງປັບປຸງປົວແປງພັກ ແລະການປະເມີນຄວາມຮັບຜິດຊອບ ຂອງຄະນະພັກ-ຄະນະນຳ ແຕ່ລະຂັ້ນ (ສູນກາງ, ກະຊວງ, ອົງການ, ແຂວງ ແລະເມືອງ). ຈາກນັ້ນ ສຸມໃສ່ແກ້ໄຂຜົນການດຳເນີນຊີວິດ ການເມືອງ, ຜົນການປະເມີນຜົນຄວາມຮັບຜິດຊອບ ແຕ່ລະກໍລະນີ ຢ່າງເຂັ້ມງວດ ຕາມກົດລະບຽບພັກ, ກົດໝາຍ ແລະ ລະບຽບການ ຂອງລັດ.

7). ພາຍຫຼັງຈັດຕັ້ງເຊື່ອມຊຶມ ແລະ ຜັນຂະຫຍາຍ ມະຕິກອງປະຊຸມໃຫຍ່ ຄັ້ງທີ XI ຂອງພັກ ໃນ ໄລຍະຕົ້ນສຳເລັດ, ໃຫ້ແຕ່ລະຄະນະພັກ ສະຫຼຸບຕີລາຄາ, ຖອດຖອນບົດຮຽນ ລາຍງານຄະນະເລຂາທິການ ສູນກາງພັກ (ໂດຍຜ່ານຫ້ອງວ່າການສູນກາງພັກ). ພ້ອມນັ້ນ ກໍ່ໃຫ້ມີການປະເມີນຜົນເປັນແຕ່ລະໄລຍະ ການຜັນຂະຫຍາຍປະຕິບັດມະຕິກອງປະຊຸມໃຫຍ່ ຄັ້ງທີ XI ຂອງພັກ ແລະ ມະຕິກອງປະຊຸມໃຫຍ່ ຂອງ ກະຊວງ-ອົງການ ແລະ ທ້ອງຖິ່ນຂອງຕົນ ເພື່ອດັດປັບໃຫ້ສອດຄ່ອງ, ພ້ອມທັງປະຕິບັດລະບອບລາຍງານ ຕໍ່ສູນກາງ ຢ່າງເປັນປົກກະຕິ.